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Треска за пътуване. Бургазлии пожелаха авиовръзка до София, Милано и централни немски градове 

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Коледа и почивните 
дни около нея са време за 
почивка и за плануване на 
нови туристически дес-
тинации. За бургазлии, 
които свикнаха с евти-
ните полети до европей-
ски градове, пролетта ще 
е сезонът, за който може 
да се резервират билети 
и да се попътува. За оне-
зи, за които градският 
туризъм не е опция, може 
да се възползват да пъту-
ват удобно от Бургас до 
Лондон или Виена за биз-
нес или работа, както и 
да се прекачат за друга 

дестинация.
Десет са градовете, до 

които ще се изпълняват 
полети от бургаското 
летище на компания 
„Райънеър“, потвърдиха 
и от пресцентъра на 
„Фрапорт Туин Стар“, 
оператор на Летище 
Бургас. Стартът е в 
последния ден на март с 
полети до Лондон и Кра-
ков. Полският град се 
оказа любима дестинация 
за бургазлии, а и поляци-
те си накупиха доста-
тъчно имоти по нашето 
Черноморие и през про-
летта пристигат да ги 
подготвят за лятото.

На 3 април авиокомпа-
нията е планирала полет 
от Бургас до Виена. От 
май тръгват полетите 
до Варшава, Дъблин и 
Каунас (Литва).

Юни се открива дести-
нация Гданск, както и 
Братислава. Градът в 
Словакия е добра възмож-
ност, но цените през юни 
вече няма да промоцио-
нални. Другият интересен 
град, до който ще може 
да се лети от Бургас, е 
Будапеща, планираният 
първи полет е на 2 юни.

На 3 юни ще се лети до 
другия полски град – По-
знан.

Миналата 
година отново 
първият 
полет на нис-
котарифната 
компания бе 
от Полша 
ФОТО: АВТОРЪТ 

ПОЛЕЗНО И ГРИЖОВНО! 

Община Бургас открива 
социална градина за 
възрастни с деменция
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Социална градина за 
възрастни хора с демен-
ция ще бъде разкрита в 
Бургас.

„Нарекли сме я „Гри-
жовник“ и тя ще е на 
принципа на детските 
градини, но ще обслуж-
ва наши съграждани с 
това заболяване във 
времето от 8 до 16 ч. 
всеки работен ден“, за-
яви кметът Димитър 
Николов.

Социалната градина 
за възрастни ще е към 
общинския социален 
патронаж. Помещени-
ята, които в момента 
се ремонтират, са на ул. 
„Иван Богоров”. Първи-
те потребители бъдат 
приети през февруари. 

До края на месеца ще 
стане ясен начинът за 
кандидатстване, като 
подборът на потреби-
телите ще става след 
събеседване с психолог. 

„Надявам се по този 
начин да помогнем както 
на възрастните хора с 
деменция, така и на 
близките им, които се 
грижат за тях. 

Възрастните хора с 
деменция изискват по-
стоянно наблюдение. 
Много често излизат и 
забравят къде е домът 
им, в някои случаи за-
бравят дори имената 
си. Близките на някои 
от тях са принудени да 
ги заключват, за да не 
излизат и да се губят, 
което също носи риско-
ве“, заяви още той.

Социалната градина 
за възрастни хора ще 
предложи:

– Дневна услуга за 
наблюдение над възраст-
ния човек за времето 
от 8 до 16 ч.

– Провеждане на еже-
дневни „социални кафе-
нета“ от психолог, 
специализирал в рабо-
тата с възрастни хора 
с деменция, с цел заба-
вяне на дементните 
процеси и превенция на 
задълбочаване на със-
тоянието;

– Провеждане на еже-
дневна групова рехаби-
литация с цел превенция 
на обездвижването;

– Обяд и осигуряване 
на пространство за 
обедна почивка и сън;

– Трудотерапия; 
– Групово посещение 

на мероприятия и раз-
ходки при хубаво време;

– Осигуряване спокой-
ствие на близките на 
възрастните хора, че са 
на сигурно и спокойно 
място под наблюдение 
на специалисти;

– Намаляване на ин-
ституционализацията 
на възрастните хора 
поради невъзможност 
на близките да се грижат 
за тях; 

Често близките из-
питват вина за невъз-
можността си да се 
погрижат за своите 
близки, за да могат да 
работят. Социалната 
градина за възрастни ще 
даде възможност те да 
се грижат за тях и в 
същото време да про-
дължат своята трудо-
ва дейност.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Общинските съветници 
Тодор Иванов от ИТН и 
Николай Желев от СЕК са 
входирали питания до 
администрацията на Об-
щина Бургас във връзка със 
синята зона. 

Иванов изисква да му се 
предостави информация за 
режимите на платено пар-
киране „Служебен абонамент“ 
и „Карта за паркинг авто-
мат за собствени, наети 
или автомобили на лизинг“. 

Той пита дали има ут-
върдена схема за брой места 
„служебен абонамент“ за 
всяка отделна подзона в 
обхвата на платеното 
паркиране и ако има, колко 
са тези места за всяка 
подзона. В случай че така-
ва схема няма, Иванов пита 
на какъв принцип тогава 
ОП „Транспорт“ разреша-
ва или отказва предоста-
вяне на „служебен абонамент“. 

В питането му присъст-
ва и въпрос колко са изда-
дените „карти за паркинг 
автомат за собствени, 
наети или автомобили на 
лизинг“, както и какъв е 
приходът от тях за изми-
налата 2023-а по месеци. 

Общинският съветник 
иска и подробна справка за 
сключените договори за 
временно и възмездно полз-
ване на всички паркоместа 

с режим на платено парки-
ране „служебен абонамент“, 
както и с какъв режим на 
паркиране са. 

Николай Желев от СЕК 
е отправил цели 18 въпро-
са, свързани с приходите 
от платеното паркиране, 
като касаещите синята 
зона са 11. Обобщено Желев 
иска справка за приходите 
на синята зона за годините 
2009-а и 2023-а. 

Съпартиецът му Иван 
Иванов обясни пред наш 
репортер, че идеята им е 
да сравнят колко са нарас-
нали приходите от стар-
тирането на платеното 
паркиране до края на ми-
налата година. В това 
число влизат сумите от 
SMS, глоби, служебни або-
наменти, паркинг автома-
ти, репатрирани автомо-

били. 
Присъстват и въпроси 

за разходи за: работни за-
плати, поддръжка на ав-
томобили и поддръжка 
като цяло за „синята зона“. 

По идентичен начин за 
същите две години – 2009-
а и 2023-а Желев пита и за 
разходите и приходите на 
ОП „Транспорт“. 

Последните пет въпро-
са касаят „зелена зона“, 
като са посочени същите 
две години, но едва ли ще 
получи отговор, тъй като 
през 2009-а „зелена зона“ 
няма. Тя започна функцио-
нирането си през 2018-а. 
Иначе Желев отново иска 
да получи справка за при-
ходите и разходите на 
платеното паркиране. 

Припомняме, че на по-
следната сесия за 2023-а 

цената на услугата за 
платено паркиране бе уве-
личена от 1 лев на 1.30 
лева. 

„Общинските съветни-
ци от СЕК, сме твърдо 
против гласуваното по-
вишение на таксите за 
синята зона. Нашето 
мнение е, че това повише-
ние няма да донесе добаве-
на стойност за граждани-
те на Бургас и няма да 
реши проблемите с парки-
рането в града. Вместо 
това считаме, че фокусът 
трябва да бъде върху из-
граждането на нови пар-
кинги и създаването на 
допълнителни паркоместа, 
както и ограничаване на 
престоя около администра-
тивни центрове до 3 часа“, 
посочват в своя позиция 
от партията. 

Общински съветници с питания 
за приходите от „Синя зона“

От СЕК искат 
справка за 
приходите 
и разходите 
от платено 
паркиране за 
2009-а и 2023-а

Тодор Иванов 
от ИТН (вдя-
сно) повдига 

въпросите 
около служеб-

ните абона-
менти

ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ
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започват полетите от Бургас за 2024 
Така че, ако Полша, 

Ирландия, Австрия, Сло-
вакия и Англия са сред 
вашите туристически 
дестинации, може да се 
позамислите за пътуване 
от Бургас.

Веднага след публика-
цията в електронното 
ни издание, новината 
предизвика фурор, но и 
коментари. Повечето от 
пътуващите бургазлии 

бяха недоволни точно от 
тези обявени дестинации, 
като настояват превоз-
вачите да имат полети 
до немски градове, където 
се намира голяма част от 
българската диаспора, 
както и до Милано или 
Виена, за да може да се 
прекачват към други ле-
тища. В друга анкета пък 
бургазлии помечтаха за 
десетки интересни гра-

дове, до където искат да 
пътуват от Бургас. 80% 
от допитаните искат да 
има обаче директна въз-
душна връзка между Бур-
гас и София. За това на-
стоява и бизнесът в 
града. Дали това ще 
стане и дали идеите им 
влизат в бизнес планове-
те на концесионера на 
летището – предстои да 
видим. 

ДОНА МИТЕВА

Следновогодишно голяма 
част от гилдията на учите-
лите е развълнувана заради 
това, че образователният 
министър обяви, че ще стар-
тира бързо първите конкур-
си за директори на учебни 
заведения. 

Приближените до сегаш-
ните временни директори 
или такива, които вече са 
преминали пенсионната въз-
раст са тези, които са най-
заинтересовани, защото за 
никого не е тайна, че има 
места, където подобни хора 
се ползват със завиден ком-
форт. Този комфорт със си-
гурност ще бъде загубен след 
смяната на шефа, защото 
новият ще се обгради със свои 
любимци.

По непотвърдени данни над 

които трябва да се сдобият с 
нови собствници. Но при по-
ложение че в цялата страна 
като първи транш конкурси 
се очаква да бъдат обявени 
около 

няма как всичките бургаски 
да се включат. В страната 
като цяло има около 640 поста, 
които трябва да минат през 
конкурс, защото са заемани 
от временно изпълняващи 
длъжността или такива в 
пенсионна възраст.

Въпреки това, част от 
тези, които вече са си заплю-
ли да кандидатстват за 
вакантните директорски 
места са се записали на кур-
сове, които услужливо се 
предлагат от частни фирми 
срещу скромна сума от око-
ло 1000 лева за присъствено 

обучение. Има и онлайн кур-
сове, които да подпомогнат 
бъдещите кандидати за 
директорските постове да 
се справят с конкурса на 
ниво.

Зли езици в бургаски учили-
ща разказват, че даже пред-
приемчиви техни колежки 
демонстрират суперсближа-
ване и си ходят като сиамски 
близнаци с цел дори и при онлайн 
обучението – едната да е 
леко встрани, а другата осно-
вен играч.

Вещи предполагат, че като 
начало ще бъдат обявени 
около десетина училища от 
областта за първия транш 
на конкурса. Тяхната логика 
предполага, че това ще са 
места, където повече от три 
години длъжността директор 
се изпълнява от временно 
избран.

Намаляване на субектив-
ните критерии, повече прак-
тически задачи, насочени към 
придобити знания, видео и 
аудио записване. Това са част 
от правилата за конкурсите 
за директори на държавни и 

общински институции в 
предучилищното и училищ-
ното образование, утвърдени 
с Наредба №16, която е обна-
родвана в Държавен вестник.

До промените се стигна, 
след като МОН се съобрази с 
решението на Върховния ад-
министративен съд и отмени 
участието на свой предста-
вител в комисиите по избор 
в общинските и държавни 
училища. Съгласно разпоред-
бите на Закона за училищното 
и предучилищно образование 
в тях ще се включват общо 
трима представители на 
регионалните управления на 
образованието, определени 
от началника на съответно-
то РУО. Без промяна са оста-
налите членове – представи-
т е л  н а  с ъ о т в е т н а т а 
общинска администрация, 
както и представител на 
обществения съвет в учили-
щето.

За да се ограничи субектив-
ният елемент, казусите ще 
бъдат предоставяни от МОН 
и ще бъдат генерирани в деня 
на съответния конкурс.

„Радини вълнения“: Учители очакват 
трескаво конкурсите за директори 

Десет са градо-
вете, до които 

ще се изпълня-
ват полети 

от бургаското 
летище на 

компания  
„Райънеър“
ФОТО: WIKIPEDIA

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

УМБАЛ – Бургас по-
срещна Новата година с 
три новородени моми-
ченца. И трите бебета, 
родени през целия ден на 
1.01, са от женски пол, а 
две от тях носят името 
Рая. Първото раждане е 
регистрирано в 3 часа 
сутринта. Последното 
дете, с което екипът на 
Родилно отделение из-
прати 2023 г. също е мо-
миче, родено в 20.40 ч. 
Всички бебета са родени 
нормално и са доносени и 
здрави.

Новогодишната нощ е 
била спокойна за екипа на 
Спешно отделение. Пре-
миналите пациенти са 
само 13, а диагнозите са 
разнообразни – от висока 
температура до злоупо-
треба с алкохол. Регис-
триран е случай и на по-
страдало от фойерверк 
9-годишно дете, получи-
ло леко изгаряне. Раната 
е обработена и детето е 
изпратено у дома. В нощта 
на 1 срещу 2 януари посе-
тилите Спешно отделе-

ние са само двама.
За разлика от нового-

дишната нощ, през по-
следния ден на изминалата 
и първия ден на новата 
година през Спешно от-
деление са преминали 160 
души. 46 деца са прегледа-
ни в педиатричния каби-
нет със симптомите на 
характерните за сезона 
вирусни заболявания. 
Празничните дни също са 
били напрегнати – от 
излизането в „дългата 
ваканция“ на 23.12.2023 до 
първия работен ден на 
2024 г., болницата е посе-
тена от 949 души, сред 
които 310 деца. 

За изминалата 2023 г. 
УМБАЛ – Бургас отчита 
ръст на преминалите 
пациенти в сравнение с 
2022 г., въпреки разкрива-
нето на нови лечебни за-
ведения в региона. 

Преминалите пациенти 
са близо 39 000 души – при-
близително 100 души на 
ден. С близо 1000 повече са 
и приетите за лечение, 
бележат ръст ортопедич-
ните и хирургичните 
случаи. 

УМБАЛ – Бургас 
посрещна Новата 
година с три 
новородени момиченца

Ф
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ДОНА МИТЕВА

Поредна стъпка на Българ-
ската асоциация за климато-
лечение и здравен туризъм за 
възраждане на климатолече-
нието в климатичните курор-
ти у нас, както и за прилагане 
на работещи решения и създа-
ване на нови бранд и визия за 
утвърждаването на устойчи-
ва туристическа – целогодиш-
на дестинация за зелен и 
здравно-рекреативен туризъм, 
е входирането в Министер-
ството на туризма предло-
жение за съвместно реализи-

ране на първата в България 
дигитална карта на климатич-
ните курорти.

Основната цел на тази 
карта е да бъде динамичен, 
многоезичен инструмент за 
развитие на климатичните 
курорти, информираността 
за нашите природни климато-
лечения, планински/морски 
въздух и минерални богатства, 
тяхната специфика, свойства 
и възможности, относно при-
лагането им за долекуване, 
профилактика и превенция на 
различни заболявания, за въз-
действието и прилагането им 

в балнеологията, здравното и 
спортно възстановяване, 
както и модерен инструмент 
за локализирането на самите 
курорти, балнео- и здравно-
рекреативни центрове, мине-
рални/термални извори, мес-
тата с морска кал/луга и др.

Дигиталната платформа 
ще включва всички – почти 
90 климатични курорти, 
населените места с дългого-
дишни традиции в климато-
лечението, с характерните 
специфики и ресурси ,с които 
разполагат, предлаганите в 
курорта/района туристиче-

ски услуги, продукти и обек-
ти.

„Към проекта ще се включат 
и представители на научните 
центрове на ВУЗ-овете в 
Бургас, което е още една от-
правна точка към реализира-
нето на първия изцяло зелен и 
здравно-рекреативен нацио-
нален курорт и зелена иконо-
мическа и туристическа зона 
у нас – Бургас, Странджа и 
Южното Черноморие“, инфор-
мира Валентин Атанасов, 
председател на УС на „Българ-
ска асоциация за климатолече-
ние и здравен туризъм“.

За създаването на дигитална карта на климатичните 
курорти в България настояват от асоциация

50 
са директорските 
кресла в областта

160 
 и те трябва да са за 
всякакъв вид учебни 
заведения и от всич-

ки области
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Сгради крият в прегръдката си 
Безопасност. В Бургас се експлоатират 5300 асансьора, на 80% от тях са монтирани 
предпазни щитове, както изисква наредба

ДОНА МИТЕВА

Предпазният щит на 
асансьорите, който тряб-
ваше да бъде монтиран до 
края на миналата година, 
е само едно от подобре-
нията в целия калейдоскоп 
от „придобивки по тези 
машини, коментира бур-
гаски домоуправител на 
блок. Отдавна и тази 
ламарина е сложена, рапор-
туват повечето от тях.

Около 90  000 опасни 
асансьора превозват хора 
в жилищни и обществени 
сгради в страната, пре-
дупреди преди време шефът 
на Българската асансьор-
на асоциация Валентин 
Маринков. Той обясни, че 
въпросните асансьори не 
отговарят на техниче-

ските изисквания и че са 
произведени преди 30 – 40, 
а някои и преди 50 години. 
Не липсват и такива на 
по 70 години. 

От Българската асан-
сьорна асоциация насто-
яваха в Плана за възста-
новяване и устойчивост 
да бъдат включени асан-
сьорите като задължи-
телна мярка при санира-
нето. Това не се случи, 
информират централни 
медии.

Според Маринков, ако 
бъдат спазвани стрикт-
но всички изисквания за 
проверка на техническо-
то състояние на асансьор-
ите, надзорните фирми 
трябва да спрат от 
експлоатация 80% от тях.

„Мисля, от 2014 година 

има постановление, което 
поетапно набелязва мер-
ките за безопасност на 
асансьорите. Нещо като 
план за обновяване. Това 
включваше и поставяне-
то на разговорните ус-
тройствата, предпазни 
въжета,  кантари на 
асансьорите и други та-
кива. Техниците обикно-
вено ни казват какво 
трябва да се свърши и 
определения срок“, комен-
тира домоуправителка 
на 18-етажен блок в Бур-
гас Дора Димитрова.

По отношение на това, 
че пък остарелите двига-
тели са също проблем 
става ясно, че ако се тър-
сят нови – то трябва да 
са внос от Турция и 
струват много пари. 

След първата вълна на санирането асансьорите не попадаха в обхвата. Собствениците трябва-
ше да се бръкнат, за да подменят машините. Сумата никак не е малка            ФОТО: TECHNOSTROY.BG

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

В края на миналата 
година МРРБ одобри спи-
съка с жилищни сгради, 
които ще бъдат санирани 
изцяло безвъзмездно.

Близо 1,13 млрд. лв. ще 
бъдат инвестирани изця-
ло безвъзмездно по първия 
етап на процедурата за 
енергийно обновяване на 
жилищния сграден фонд.

В Бургас справка в спи-
съците показва, че са 
одобрени 18 жилищни 
блока в „Меден рудник“, 6 
в „Изгрев“ и един в „Лазур“. 
Над 50 са жилищните 
сгради, които попадат в 
резервния списък. 

Информацията от 
Министерството сочи, 
че 756 многофамилни 
жилищни сгради в 102 
общини са одобрени за 
саниране със средства по 
процедура BG-RRP-4.023 
„Подкрепа за устойчиво 
енергийно обновяване на 
жилищния сграден фонд 
– Етап I“ в рамките на 
Националния план за въз-
становяване и устойчи-
вост, който се финанси-

ра от Европейския съюз. 
В мерки за повишаване на 
енергийната ефективност 
на тези блокове ще бъдат 
вложени 1 128 694 945,76 
лева.

По нея бяха получени 
общо 3068 проектни 
предложения от 152 об-
щини на обща стойност 
3 972 426 084,04 лв., която 
надхвърли близо 4 пъти 
разполагаемия бюджет. 
Стартът на процедура-
та бе даден на 20.12.2022 
г., като възможност за 
кандидатстване получи-
ха всички собственици на 
многофамилни жилищни 
сгради, които се управля-
ват по реда на Закона за 
управление на етажната 
собственост и са проек-
тирани преди 26 април 
1999 г.

2178 сгради, за които 
предписаните мерки за 
саниране възлизат на 2,673 
милиарда лева, са включе-
ни в резервния списък с 
проектни предложения. В 
резервния списък са вклю-
чени и предложенията, 
които имат по-висок 
резултат от 115 т., но са 

в общини, които са дос-
тигнали определените им 
лимити на безвъзмездна 
финансова помощ и не 
могат да бъдат финанси-
рани. По този начин се 
гарантира възможност 
средствата от Плана да 
достигнат до повече бъл-
гарски общини и да се из-
бегне значителна тери-
ториална концентрация 
на инвестициите в опре-
делени общини и райони.

Отхвърлени като не-
отговарящи на изисква-
нията са 119 проектни 
предложения, за които би 
била необходима инвести-
ция в размер на 101 млн. 
лв. 15 проектни предло-
жения са оттеглени.

През януари 2024 г. ще 
започне подписването на 
договорите с общините 
за предоставяне на сред-
ствата, които са изцяло 
безвъзмездна финансова 
помощ, на одобрените за 
финансиране сгради. От 
своя страна, местните 
власти ще сключат дого-
вори с одобрените блоко-
ве. За да не се губи време, 
общинските администра-

ции могат да започнат да 
обявяват обществени 
поръчки за избор на изпъл-
нители преди тяхното 
сключване. При своевре-
менното им провеждане, 
изпълнението на предпи-

саните за обновяване на 
сградите мерки ще може 
да започне още през стро-
ителния сезон на 2024 г. 
Строително-монтажни-
те работи също трябва 
да се извършват при 
спазване на предвидените 
графици, защото срокът 
за изпълнение на дейности 
с финансиране по линия 
на Плана за възстановя-
ване и устойчивост е 
средата на 2026 г.

Собствениците на 
блоковете, които са вклю-
чени в резервния списък 
от първия етап на проце-
дура „Подкрепа за устой-
чиво енергийно обновява-
не на жилищния сграден 
фонд“, могат да канди-
датстват за финансира-
не от Етап II. За него е 
предвиден бюджет в 
размер на 282 470 400 лева. 
Одобрените сгради за 
участие в този етап на 
процедурата сгради ще 

получат до 80% безвъз-
мездна финансова помощ. 
Всяко сдружение на соб-
ствениците ще трябва 
да осигури самоучастие 
чрез собствен финансов 
ресурс в размер на 20% от 
стойността на допусти-
мите разходи по проекта. 
Документите за канди-
датстване се подават 
отново чрез общинските 
или районните админи-
страции. Допустими за 
участие и тук са всички 
многофамилни жилищни 
сгради в страната, упра-
влявани по реда на ЗУЕС 
и проектирани преди 26 
април 1999 г. Крайният 
срок за кандидатстване е 
16.01.2024 г., като в случай 
на липса на достатъчен 
интерес и подадени про-
екти на по-малка стойност 
от предвидения бюджет 
се предвижда срокът да 
бъде удължен до края на 
месец февруари 2024 г.

Тръгва санирането, в Бургас – повечето блокове са в „Меден рудник“

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Две жилищни сгради са 
одобрени в Карнобат за 
санаране. Двата проекта са с 
адрес 
1. Гр. Карнобат, бул. „Москва“ 
№83 и №85;
2. Гр. Карнобат, ул. „Граф 
Игнатиев“ №15.
Финансирането на двете 
одобрени сгради по Национал-
ния план за възстановяване и 
устойчивост е в размер на 
1 948 872,39 лв.

В Карнобат две сгради ще се санират 

Справка в списъците показва, че са одобрени 18 жилищни блока в „Меден рудник“ ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Това е един от 
обектите

ФОТО: ОБЩИНА 
КАРНОБАТ



Затова се прибягва обик-
новено до такива втора 
употреба. Като една 
машина (асансьорен дви-
гател с останалите съо-
ръжения) за високите 
блокове струва около 18 
хиляди, без таблата.

Голяма част от нещата, 
които се правят по асан-
сьорите, си струват, но 
невинаги изработката е 
добра, казва домоуправи-
телката и дава пример с 
кантарите, които имат 
за цел при претоварване 
да блокират асансьора.

„Кантарите за осемна-
десететажните блокове 
дават 20% толеранс, в 
зависимост от това на 
кой етаж тегли. По време 
на санирането на блока 
работниците натовари-
ха от 18 етаж някакво 
излишно желязо, а там 
явно тегли по-леко и на 
първия етаж асансьорът 
пропадна“, дава пример 
домоуправителката.

Голяма част от асан-
сьорите вече имат въ-
просния предпазен щит, 
който се монтира под 
кабината и целта му е да 
предпазва хората от 
пропадане в шахтата, 
когато е закъсал между 
етажите.

Такъв щит и монтира-
нето му на голям асансьор 

струва 190 лева, а на мал-
кия 110 лева в 18-етажен 
блок. Друга фирма за 
тази услуга през лятото 
е поискала за вход от осем 
етажен блок 208, 22 лв. с 
ДДС.

В Бургас се експлоати-
рат 5300 асансьора. В 
административни сгради 
има 1800 броя, чийто 
технически надзор се 
осъществява от служи-
тели на ДАМТН, и 3500 в 
жилищни сгради на лицен-
зиран технически надзор. 
Над 80% от асансьорите 
в жилищни сгради са с 

монтиран щит под каби-
ната, съобщават от 
пресцентъра на Държавна 
агенция за метрологичен 
и технически надзор 
(ДАМТН).

След изтичането на 
посочения срок ползвате-
лят и лицето, което 
поддържа асансьора, са 
длъжни да спрат неговата 
експлоатация и да уведо-
мят съответния регио-
нален отдел на Главна 
дирекция „Инспекция за 
държавен технически 
надзор“ (ГД ИДТН), уточ-
няват проверяващите.

Санкции и глоби се 
предвиждат за етажната 
собственост, за лицата, 
които поддържат и ре-
монтират асансьори, 
както и за лицата, които 
осъществяват техниче-
ски надзор на асансьори, 
когато се установи, че 
след 31.12.2023 г. асансьор 
се експлоатира без мон-
тиран предпазен щит под 
кабината. Размерът на 
санкциите, предвидени в 
Наредбата за безопасна 
експлоатация и техниче-
ски надзор на асансьори, 
е от 100 до 2000 лв.
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асансьори на преклонна възраст 

Предпазният щит създава 
обаче доста големи 
затруднения, ако стане 
инцидент. Защото той ще 
трябва да се премахва и 
тогава да се вадят 
пострадалите, коментира-
ха техници. Въпреки това 
обаче те казват, че голяма 
част от асансьорите в 
Бургас вече са въвели 
изискването на наредбата. 
Според браншовици, както и 
с телефоните, така и с 
този щит най-вероятно 
става дума за облагодетел-

стване на определени 
фирми, не толкова за 
функционалност. Преди 
време бяха въведени 
телефони в кабините, ако 
стане инцидент – да се 
позвъни. В момента няма 
жител, който да не 
разполага с поне един 
мобилен телефон и веднага 
може да позвъни на 
ремонтна група. Телефони-
те се оказаха едно от 
нововъведенията, които не 
се използват толкова 
често.

Повече помощ или повече 
затруднение е предпазният щит

Ето така 
изглежда 

монтираният 
предпазен щит 

на асансьор
ФОТО: ГРУПА 

НА БЛОК ВЪВ ФБ

При спиране на 
съоръжението 
на голяма част 

от ползвате-
лите му ще 

се наложи да 
вървят пеша

ФОТО: ИНТЕРНЕТ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Проекти за близо половин 
милиард лева ще стартират 
в Бургаска област. Това за-
яви лидерът на ГЕРБ Бойко 
Борисов, който пристигна 
в областния град. Той дойде, 
за да огледа терена на бъде-
щата детска болница, която 
е сред най-важните приори-
тети не само на Бургас и 
областта, а и на съседните 
– Сливенска и Ямболска. 

„Това е един от най-ва-
жните проекти, които са 
за близо половин милиард за 
област Бургас. Така че – поч-
вайте да го правите“, заяви 
Борисов. 

Кметът Димитър Нико-
лов посочи, че до десетина 
дни същинските дейности 
ще започнат. 

„Теренът на целия този 
кампус е общински и с реше-
ние на Общински съвет – 
Бургас го определихме за 
изграждането на детската 
болница. Има избрана фирма, 
има избран надзор“, каза той.

Градоначалникът добави, 
че наред с детската болница 
другият много важен за 
града проект е Южният 
обход на „Меден рудник“, за 
който са предвидени 76 млн. 
и 200 хил. лева в следващите 
три години. В най-големия 
комплекс ще се изградят и 
две кръгови кръстовища. 

„Надявам се в най-скоро 
време да бъде приключен 
техническият проект, за да 
можем да започнем с изграж-

дането му. Това ще мобили-
зира изключително много 
специалисти – строители, 
проектанти, инженери, 
надзори, защото е огромна 
строителна дейност като 
мащаб“, каза още кметът.

Николов изброи и другите 
важни транспортни трасе-
та на Бургас, за които са 
предвидени финансови сред-
ства – „Транспортна“, 
„Одрин“, „Патриарх Евти-
мий“, „Гладстон“, „Оборище“.

Бившият енергиен минис-
тър Теменужка Петкова 
коментира, че за проектите 
в цялата област са предви-
дени 404 млн. лева. 

„Само за община Бургас 
проектите, които намират 
финансиране, са 28 на обща 
стойност 237 млн. лева. 
Това е програмата до края 
на 2026-а. Проектите, които 
са предвидени, са изключи-
телно важни за всички. Това 

са благоустрояване на прос-
транства, ремонти и реха-
билитация на улици. Както 
вече беше споменат Южни-
ят обход. 22 млн. лева са 
предвидени за изграждането 
на Студентски кампус. Има 
предвидени средства за 
мерки за енергийна ефектив-
ност в детски градини. Има 
и изграждане на мостово 
съоръжение за около 22 млн. 
лева. Надявам се, че бургазлии 
ще са доволни. Положени 
бяха големи усилия и г-н 
Борисов е основният двига-
тел на този процес“, заяви 
тя.

Тук Борисов добави, че за 
да е коректно всичко, тряб-
ва да се отчете и работата 
на Асен Василев и Йордан 
Цонев, които са спомогнали 
за включването на всички 
тези проекти в областта в 
списъка с финансиране. 

Освен Димитър Николов 

като домакин, на срещата с 
Борисов присъстваха още 
кметове от областта, на 
които лидерът на ГЕРБ даде 
думата.

Жельо Вардунски от Ка-
мено посочи, че общо 11 млн. 
и половина лева са отделени 
за община Камено.

„Имаме водопровод на 
село Полски извор – 5 млн. и 
700 хил., както и за пътя от 
село Ливада до село Тръсти-
ково – 4 млн. и 200 хил. Има-
ме и дофинансиране за дого-
дина“, каза той.

В община Приморско 15 
млн. лева ще се използват за 
различни обекти.

„Предвидили сме подзем-
ната инфраструктура, ас-
фалтиране на пътища, ав-
тогара,  изграждане на 
многоетажен паркинг, 
крайбрежната алея на При-
морско. По селата имаме 
проекти“, заяви кметът 

Иван Гайков. 
28 млн. лева са отделени-

те средства за община 
Айтос (четете повече на 
страница 7)

15 млн. са предвидени и за 
проекти в Царево.

„Първо по важност е 
проектиране на две пречис-
твателни станции в Сине-
морец и Варвара, водопровод 
на Варвара, път за село 
Бродилово и многофункцио-
нална спортна зала за града“, 
каза кметът Марин Киров.

Кметът на община По-
морие и областен лидер на 
ГЕРБ Иван Алексиев благо-
дари на Борисов и депута-
тите от областта за това, 
че са направили възможно 
финансирането на толкова 
много проекти. 

„Най-важният проект за 
Поморие е един свързващ 
три населени места път – 
Порой, Гълъбец, Горица. Той 
прави връзката с републи-
канската пътна мрежа 
Бургас – Каблешково – Варна 
през Дюлинския проход. При 
60 километра общинска 
пътна мрежа първо ремон-
тирахме пътя Поморие – 
Каменар – Каблешково. 
Сега ремонтираме Медово 
– Бата – Страцин. С този, 
който ще ремонтираме сег, 
ще станат 40 километра 
общинска пътна мрежа. 
Решаваме един много голям 
проект за инфраструкту-
рата. Важен проект е една 
много хубава спортна тре-
нировъчна зала, която ще е 
нов дом на хандбала ни. 

Другият ни голям проект 
е отводняване на централ-
на градска част и едно кръ-
гово имаме“, уточни Алек-
сиев.

Илиян Янчев, кмет на 
община Малко Търново каза, 
че в управляваната от него 
община отделените средства 
са в размер на 10 млн. лева и 
включват инфраструктура, 
улици, тротоари, четвър-
токласна пътна мрежа и ВиК 
инфраструктура.

Борисов реши да спомене 
и общините, където кмето-
ве не са от ГЕРБ.

„Община Карнобат – 2.7 
млн. лева за благоустройство 
на пространството пред 
гарата, обслужващ път. 
Несебър – 15.7 млн. лева, 
Руен – общо 10 млн. лева, 
Созопол – 6 млн. лева, Средец 
– 4.5 млн. лева. С една дума 
след тия няколко години 
застой и хаос, помните, 
всяко наше започване на 
разговори за областта беше 
нищо. Една лъжица асфалт 
не е сложена, едно пътче не 
беше направено. Сега благо-
дарение на така наречената 
некоалиция на всички кме-
тове и населени места – 
малки и големи, се отпускат 
пари, които са възможни 
само и единствено защото 
има правителство. На всич-
ки критици на тази некоа-
лиция – видяхме какво беше 
по време на служебните 
правителства – нямаше 
бюджети за общини, абсо-
лютно мъртвило“, завърши 
Борисов.

Кметове в областта доволни от проекти за 400 млн. лева

Бойко Борисов, 
депутати, 
кметове и об-
щински съвет-
ници от ГЕРБ 
огледаха терена 
за детската 
болница
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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Литературно студио „Митични 
птици“ стана на 30 години

Таланти. Младите бургаски поети – частица от бъдещето на българската литература

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В края на декември се 
навършиха 30 години от 
създаването на Литера-
турно студио „Митични 
птици“ с артпедагог Роза 
Боянова. 

Настоящи и пораснали 
творци от „Митични 
птици“ участваха в пре-
миерата на новия поети-
чен сборник „Брегове с 
криле“. Сборникът включ-
ва най-доброто, написано 

през годините, с което 
младите бургаски таланти 
заявяват мястото си в 
най-новата българска ли-
тература.

През 1993 г. по покана на 
тогавашния секретар на 
читалище „Любен Караве-
лов 1940“ Дора Стойкова 
поетесата Роза Боянова 
създава студио за творче-
ско писане с деца. С годи-
ните то се утвърждава 
като артобщество, в 
което малките си „играят 

с метафори“, а по-големи-
те общуват чрез поезията, 
изграждат литературния 
си вкус, създават литера-
турни приятелства за цял 
живот.

С помощта на читали-
щето и литературни 
меценати Роза Боянова 
като съставител и редак-
тор издава 17 сборника с 
творчество на деца, а с 
нейна подкрепа пораснали-
те автори издават 19 свои 
дебютни книги.

РОЗА БОЯНОВА

Когато си на ръба на 
времето, какво друго освен 
поезия можеш да пренесеш 
от единия век в другия, 
от второто в третото 
хилядолетие?

На децата най им приляга 
да тръгнат със своите думи 
и въпроси, за да открият 
света, изричайки го; опоз-
навайки го, да го обикнат.

Посочени от божия 
пръст, митичните пти-
ци прекосяват времето 
и пространството, за да 
съберат минало, настояще 
и бъдеще; търсят брегове, 
а бреговете са толкова малко 
(Стоян Т.), да отпуснат 
криле и послушат гласовете 
на младата поезия.

Край оградата между 
стария и новия век малчугани 
си играят с ябълки-думички, 
радват се на сладостта 
им, опитват сочната им 
звучност, създават свой 
език – езика на детското 
въображение.

Отпивайки от вечните 
извори, но и опитвайки 
се да открият свои води, 
тези автори на възраст от 
11 до 18 години докосват 
рутината и експеримента, 
ползват познанието и ед-
новременно с това се дове-
ряват на предчувствията; 
доказват поетически вкус, 

строгост при себеоценките, 
щедрост в разбирането на 
другомислещите.

Приключение е да влязат 
в белия стих, да се полутат 
след светлинката на един 
само знак, на уж случайно 
попаднала дума – учудена 
сякаш от избора им, тър-
сеща своята изключител-
ност в гласа им; харесва 
им невъзможността да 
предвидят докъде може да 
се разпростре една асоци-
ация, безграничността на 
обобщенията; следването 
на мисълта и чувството – и 
в Космоса, и под земята, и 
на повърхността, където 
видимото и невидимото с 
просто око пространство 
е заредено с възможности.

Зад прозореца светът спи
като бебе в детска кошарка.

(Кристина Д.)
Те не просто създават 

метафори, те ги развиват 
в стихотворенията си, 
следвайки пътя на поети-
ческата логика, контраста 
или техниката на колажа, 
градацията или затваря-
нето на цялото в рамка. 
Богатата образност е 
инструментариум, пара-
дигма на свободата да се 
владее словото.

Мястото, в което се 
наблюдава и насърчава 
процесът на превръщане 
на обикновените думи в 

поетичен текст, пара-
лелно вървят теориите и 
практиките, всеки е едно-
временно ученик и учител, 
автор и критик, артист и 
публика в един своеобразен 
театър на думите. Това 
арт общество, в което 
се общува чрез поезията, 
е литературно студио 
„Митични птици“ към 
читалище „Любен Каравелов 
1940“ в Бургас, създадено 
през 1993 г. от поетесата 
Роза Боянова.

Всъщност, всяка книга 
с творчеството на най-
малките е своеобразен 
учебник и предлага модели 
на приказки (в книжките 
„Слънчеви приказки“, 1996 
и „Приказки с мустачета 
на малки морячета“, 1998) 
или неповторимостта на 
съвременното детско уст-
но творчество (залъгалки, 
нежни и страшни приспивни 
песнички, броилки, гатанки 
и поетични телеграми в 
книжките „Римен ден“ 1993, 
„Перлички, 1995, „Арфа в 
дъжда“, 1999, „Сладкарница 
за насекоми“, 2005). Не е за 
пренебрегване и фактът, 
че всички тези книги пред-
ставляват смел синтез 
на детско творчество и 
са илюстрирани също от 
деца, които посещават 
престижни школи по из-
куствата или паралелки 

с разширено изучаване на 
изобразително изкуство. 

Децата от Бургас за-
явяват своето място в 
българската детска лите-
ратура, потвърждават, че 
има и такава – създадена от 
деца и адресирана към деца.

В сборниците  им ме-
тафоричната поезия е 
адресирана към най-широк 
кръг читатели „Люлка 
от пера“, 1998, „Луна с 
лунички“ (двуезична, с 
тристишия на български 
и на английски език), 2000 
г., „Стъпки върху струни. 
Млади поети от Бургас“, 
2001, „Митични птици“, 
2002, „Зелено време“, 2006, 
„Пясъчни лилии“, 2008, 
„Поезия от магическата 
къща“ (многоезична книга 
на 7 езика), 2004, „Парченце 
залез между пръстите“, 
2013 г. 

Много точно поетът 
Николай Искъров, редак-
тор на „Луна с лунички“, 
каза на представянето на 
книгата: „Някога възраст-
ните писатели пишеха за 
деца, сега бургаските деца 
пишат за възрастни“.

Темите в стиховете на 
най-младите са с широк 
диапазон – от създаването 
на човека до изгубването 
му в днешния престъпен 
свят, от красивото до 
грозното, от живота до 
смъртта. Всичко това 
ни кара да забравим, че 
четем изповедите на деца 
и събужда онова чувство 
на вина: може би те са 
помъдрели твърде рано, а 
ние не сме им помогнали 
да се наиграят. Всъщност, 
техните игри днес са други 
– в търсене на себе си и на 
свой собствен изказ: 

Открий посланието, 
скрито в теб, и разбери кой 
си! (Грета К.)

От ноктите на отмъ-
щението бягат думите. 
(Евелина Пр.)

Дано обществото ни 
не се окаже виновно за 
кратковременния живот 
на дарбите, дано не бъде 
отново причина за бягство 
на нашите таланти в 
чужди земи, защото:

… дори виновна, Божият 
пръст ме сочи. (Михаела Д.)

За да не бъде самотна 
точка в безсловесна книга 
(Донка Д.), творчеството 
на тези млади автори от 
Бургас търси приятели, 
очаква разбиране, подкрепа 
и продължение.  

Постепенното изкачване 
нагоре – от първия сборник 
на студиото „Люлка от 
пера“, 1998, продължава в 
първите самостоятелни 
стихосбирки на учениците 
Иван Георгиев-Брегов „Небе 
в земна рамка“ и „Разказвач 
на стихии“, 2004, както 
и дебюта на Виктория 
Гоцева „Обеца на вятъра“, 
2004. Порастването, оп-
иянението от поезията 
– тази загадъчна човешка 
същност, проговарянето 
на смътните предчувст-
вия, напиращата да се 
изяви красота, от която 
онемяваш… откриваме 
в следващите дебюти 
на поети от студиото: 
Радостина Атанасова 
„Бездомна обич“, 2008, Ли-
ляна Чернин „От другата 
страна на небето“, 2008, 
Михаил Пеев „Акварелни 
устни“ 2008, Стоян Тодоров 
„Разлетяване“, 2009, Ека-
терина Дикова „Звездите 

са жадни“, 2010, Анамария 
Коева „От покрива на 
дъгата“, 2008, „Полет на 
автостоп“, 2012, „Почерк“ 
(Makavej), 2010, „Мълчание 
по Бредбъри“, 2017, „Кой си 
ти?“ 2019, Калина Колева 
„Билет до лятото“, 2012, 
Донка Димова „Превод на 
ежедневието“, 2014 и „На 
границата. Поезия в пук-
натината“, 2023, Георги Д. 
Георгиев „Автобиография 
на Страха“ и „Вечеря“, 2019.

И се съгласяваме с писа-
телката Керана Ангелова, 
която пише: „Митичните 
птици, младите поети на 
Бургас, даряват с щастие 
всички, които умеят да 
се радват на младостта. 
Несръчните, но толкова 
спонтанни стихове на 
най-малките наистина 
разпръскват искрите на 
радост от живота. По-
големите са се научили да 
спотаяват тази радост 
по-надълбоко и са постиг-
нали по-висшето познание 
за поезията: да излитат 
от пепелта на собстве-
ната си болка със същата 
сила, с която дотогава са 
летели…“

Поетът Росен Друмев 
продължава: „И не знам 
дали точно тук и сега е 
моментът да благодарим 
на Роза за тази съвсем 
неслучайна среща, за усеща-
нето и надеждата, която 
ни дава, че в бъдеще нещо 
хубаво и общо предстои.

Мисля, че благодарността 
не трябва да се отлага.

Нали заради това дори 
и аз, който никога не съм 
се уповавал чак толкова 
на бъдещето, съм готов 
да вярвам.“

Знак от вечния стих

Корица на 
сборника „Бре-
гове с криле“, 
издаден по 
случай 30 го-
дини Литера-
турно студио 
„Митични 
птици“  
ФОТО: ИЗДАТЕЛСТВО 
КАРИЯ 2020

Момент от премиерата на сборника „Брегове с криле“. Вили Колева, художник на корицата, пред-
ставя книгата              ФОТО: РОЗА МАКСИМОВА

 Роза Боянова, 
основател на 
литератур-
ното студио 
и артпедагог, 
с гордост 
разказва за 
историята от 
създаването 
до сегашните 
творчески успе-
хи на „митич-
ните птици“ 
в поетическия 
простор
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По тригодишната 
програма на Прави-
телството за общи-

ните, Айтос ще получи 
28 000 000 лв. за четвърто-
класната пътна мрежа и за 
изграждане на инфраструк-
турата на два квартала в 
града. Това е резултатът 
от подадените в МФ шест 
айтоски проекта, за които 
е осигурено финансиране 
по инвестиционната про-
грама на държавния бюджет. 
Траншът за шестте про-
екта през 2024 г. ще е в 
размер на 15 млн. лв., научи 
още НП. 

Важни общински проек-
ти получиха картбланш, 
което е безспорен успех за 
кмета и общинската адми-
нистрация, тъй като 
всеки от тях е на стойност, 
каквато бюджетът труд-
но може да си позволи. 
Особено когато става 
дума за четвъртокласната 
пътна инфраструктура. 
„6 милиона получаваме за 
пътя Айтос – Малка поля-
на. Това е четвъртокласна 
пътна мрежа. Един от 
проектите, чакан от 10 

години, е за ремонта на 
пътя Айтос – Карагеорги-
ево – Тополица. В града 
имаме два проекта за из-
граждане инфраструкту-
рата на два квартала на 
обща стойност над 4 ми-
лиона лева“, заяви за НП 
кметът Васил Едрев.

Преди да бъде гласуван 
държавният бюджет в НС, 
кметът и екипът му успя-
ха в срок да подадат за 
финансиране проекти, 
особено важни за общината 
и гражданите. За първи път 
от 90-те години на м.в. 
досега, Община Айтос ус-
пява да осигури финанси-
ране не за един, а за четири 
проекта за общински пъ-
тища с натоварен трафик, 
които от десетилетия не 
са основно ремонтирани. 
Първият от тях е за ре-
конструкция на общински 
път BGS1004-/I-6/-Айтос 
– Карагеоргиево – Тополица 
– граница община (Айтос-
Карнобат) – Кликач – (I-6). 
За основния ремонт на 
пътната връзка, която 
свързва две от най-големи-
те населени места и Айтос, 

Общината има готов 
проект. 

Вторият общински 
проект, който ще бъде 
финансиран от държавния 
бюджет, е за „Реконструк-
ция и рехабилитация на 
общински път BGS 1002 
(I-6, Карнобат – Айтос) 
– Черноград – граница общ. 
(Айтос – Карнобат – Айтос) 
– Раклиново на терито-
рията на община Айтос. 
Одобрени за финансиране 
са още два пътни проекта 
– за „Основен ремонт на 
общински път BGS 2007 
/I-6/ Айтос – Малка поляна“ 
и „Основен ремонт на 
общински път BGS 2013BGS 
2011, гр. Айтос – с. Мъглен 
– с. Пещерско“.

Два са проектите за 
благоустрояването на 
градски квартали. Добри-
ят пример за тези проек-
ти е т.н. Емировски 
квартал в Айтос, чиято 
цялостна промяна започна 
през м. март 2023 г. „Да 
изготвим проекти и да 
търсим финансиране за 
всеки един от градските 
квартали – това е начинът 
за благоустрояване на 
Айтос“, заяви тогава на 
церемонията за „първа 
копка“ кметът Васил Едрев. 
И това вече се случва. 
Осигурено е държавно 
финансиране за „Благоус-
трояване на кв. 154 по 
плана на гр. Айтос“ и за 
„Благоустрояване на УПИ 

С 28 млн. лв. Община Айтос 
реконструира общински 

пътища и благоустроява 
градски квартали

Парите са за шест проекта, заложени  
в националната инвестиционна програма

II и III с прилежащите 
улици в кв. 49 по плана на 
гр. Айтос“. 

Стана ясно, че регионал-
ният министър ще сключ-
ва договори с кмета на 
общината за проектиране, 
строителство и ремонт 
на обектите. Таванът на 
разходите за 2024 г. по 
сключените договори с 
всяка община се определя в 
зависимост от категори-
ята ѝ. За община Айтос 
таванът за 2024 г. е 15 млн. 
лв.

„Най-важното е – МРРБ 
в рамките на тази седмица 
да направи плана и прави-
лата. Парите са налични. 
Проектите трябва да 
бъдат входирани в Минис-

терството, и да бъдат 
подписани. МРРБ сега 
трябва да работи не на 100, 
а на 1000% от капацитета 
си, защото всички кмето-
ве ще входират документи 
и това трябва да става 
по-бързо, за да им се даде 
поле на работа“. Това каза 
лидерът на ГЕРБ Бойко 
Борисов при визитата си 
в Бургас на 2 януари, което 
се отнася и за проектите 
на Община Айтос. Целта 
на посещението му в об-
ластния град бяха разгово-
рите с кметовете на об-
щини – как да действат 
по-бързо за стартирането 
и реализацията на проек-
тите.

НП

Един от проектите е за благоустрояване на квартала около  
ул. „В. Априлов“

По примера 
на Емировския 

квартал ще 
бъде благо-

устроен и 
кварталът, 

известен с т.н. 
военни блокове

За първи път от десетилетия е осигурено финансиране за ре-
конструкцията на важни общински пътища  ФОТО: НП

Уважаеми граждани на община Айтос,

Нека през 2024 г. да се радваме на много споделени 
празници и успешни делници! Да носим добродете-
лите в сърцата си и всеки ден да намираме поводи 
за радост и усмивка. 
Да даряваме с топлота и доброта хората, които 
се нуждаят от подкрепа. И нека всяка добрина, 
сътворена с чисто сърце, да се връща удвоена!
Пожелавам на всеки от Вас да се радва на късмет и 
благополучие, а заедно да се радваме и да пазим 
добрия дух, ценностите, традициите и съградено-
то в община Айтос.
Честита нова година!
Бъдете здрави!

Васил Едрев
кмет на община Айтос

ЧЕСТИТА 
НОВА 
ГОДИНА!

Васил Едрев – кмет на община Айтос
ФОТО: НП
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Директорите при кмета 
в края на старата година

Районна служба „Пожар-
на безопасност и защита 
на населението“ гр. Айтос 
посрещна като най-чакани 
гости коледарите на ОУ 

„Атанас Манчев“.
Дружината пя и нарича 

за здраве, плодородие, бла-
гополучие и късмет. С 
традиционните коледар-

ски песни момчетата за-
радваха и обитателите на 
Дома за стари хора в Айтос. 
Възрастните хора се за-
радваха до сълзи на добри-

те гости и дълго им бла-
годариха, че съхраняват 
народните традиции и 
обичаи.

НП

Коледари при огнеборците и 
обитателите на Дома за стари хора

Две последни за 2023 г. 
работни срещи с ди-
ректорите на детски-

те градини и училищата в 
община Айтос проведе 
кметът Васил Едрев в края 
на м. декември м.г.. Как за-
вършват годината учебни-
те и детските заведения и 
какъв ще е стартът на 
новата 2024-та бяха теми-
те на разговорите в кмет-
ския кабинет, на които 
присъстваха зам.-кметове-
те Мариана Димова и Ка-
лоян Калоянов.

Директорите на детски 
градини поставиха въпроси, 
свързани с броя на децата 
в групите, с документаци-
ята, с педагогическите кадри 
и стопанисването на дво-
ровете. И директорите на 
училища поставиха текущи 

въпроси, но работният тон 
бързо и непринудено пре-
мина в празничен. 

Директорите благода-
риха на кмета и екипа му за 
подкрепата, вниманието и 
грижата за общинското 
образование, което и през 

2023 г. беше приоритет 
номер едно на Община Ай-
тос. От своя страна, кме-
тът Васил Едрев оцени 
високо работата на дирек-
торите през годината, 
даде препоръки и поднесе 
пожелания за здрава, при-

съствена и още по-успешна 
2024 година!

Градоначалникът и ди-
ректорската общност си 
размениха символични по-
даръци и още пожелания. 
Директорът Зорка Петко-
ва подари на кмета сурвачка 

от благотворителния базар 
в ОУ „Христо Ботев“, с. 
Мъглен и не пропусна да го 
сурвака с шеговито посла-
ние – „Бюджет голям дого-
дина – да има по всички 
параграфи, а най-много за 
заплати...“

От името на колегите 
си Таню Чакъров – директор 
на ПГСС „Златна нива“, 
пожела на градоначалника 
здраве, късмет и берекет за 
Община Айтос през новата 
година.

НП

Кметът Васил Едрев с директорите на детски градини в община Айтос С директорите на училища                     ФОТО: НП

Спасителна акция часове 
преди Бъдни вечер

Часове преди Бъдни вечер, 
на 24.12.2023 г., в Община 
Айтос постъпил тревожен 
сигнал от айтозлийка. Жена-
та била доволно притеснена 
и търсела помощ, за да се 
справи с една крайно необи-
чайна ситуация. Представе-
те си изненадата ѝ, когато 
в собствения си двор откри-
ла... бедстващ лебед. 

Екип от Зоопарк – Айтос 
веднага се отзовал на сигнала. 
Лебедът бил пренесен и наста-
нен в една от птичите волиери. 
Веднага след това управителят 
Росица Златева уведомила РИ-
ОСВ – Бургас, тъй като този 
птичи вид е защитен от закона. 

На 28.12.2023 г. експерти 
от Бургас пристигнали в 

Зоопарка и заедно със Злате-
ва детайлно прегледали 
птицата. Установили, че 
лебедът е съвсем млад и в 
добро здравословно състояние.

Така и не стана ясно как 
голямата птица е „долетяла“ 
в айтоския двор. Едно от 
предположенията е, че е била 
донесена и „подхвърлена“. Но 
пък „виси“ въпросът: кой и с 
каква цел?!

Птицата е транспорти-
рана и пусната край езерото 
Вая. „Там е и се чувства добре“, 
увериха ни „съгледвачи“ на 
зоопарка в първия работен 
ден от новата година.

Община Айтос благодари 
на всички, които са участва-
ли в спасителната акция, с 
пожелания за успешна и 
щастлива нова година!

НП

Лебедът в Зоопарк – Айтос               ФОТО: ЗООПАРК – АЙТОС

От името на Управи-
телния съвет на КСА 
„Ейнджълс“ и треньорския 
екип, искам да благодаря за 
номинацията СПОРТЕН 
КЛУБ НА 2023 ГОДИНА.

Искаме да изкажем благо-
дарности към всички роди-
тели, които са винаги до 
нас и ни подкрепят, към 
спонсорите, които ни по-
магат и ни вярват безуслов-
но. И не на последно място 
искаме да благодарим на 
Община Айтос и на кмета 
Васил Едрев. Вярваме, че 
нашите акробати заслужа-
ват тази номинация, награ-
дата и признанието и сме 
сигурни, че те биха показа-
ли по-добри резултати, ако 
тренираха в нормални и 
адекватни условия. 

С уважение Д. Грудева

КСА „Ейнджълс“ с благодарност за признанието и 
престижната Годишна награда 2023

Спасиха лебед, попаднал  
в айтоски двор

Отборът на 
айтоските 

„ангели“ след 
поредно успеш-

но участие през 
2023 г.

ФОТО: КСА „ЕЙНДЖЪЛС“



Много успешни проекти  
и иновативна класна стая 
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КРАСИМИРА СОТИРОВА

С празнична програма, 
куклен театър, дра-
матизации, песни и 

стихове, в края на старата 
година в ОУ „Св. св. Кирил 
и Методий“ с. Карагеорги-
ево откриха специална 
класна стая за целодневна 
организация на учебния ден. 

Новото училищно прос-
транство беше обновено 
със средства по Национал-
ната програма „Осигурява-
не на съвременна, сигурна и 
достъпна образователна 
среда“. От началото на 2024 
г., карагеоргиевските деца 
се радват на чисто нови 
чинове, обособен е специален 
кът за отдих, закупени са 
образователни игри и книги, 
ролеви игри с куклен театър 
и костюми. Реквизитът ще 
бъде използван за предста-
вяне на различни драмати-
зации, свързани с учебния 
процес. Благодарение на 
програмата, учениците ще 
разполагат и с много мате-

риали, с които да развиват 
своите таланти в изобра-
зителното и музикално 
изкуство в часовете по 
Занимания по интереси. 

По програмата са заку-
пени и десетки игри за ча-
совете по Организиран 
отдих и спорт. На тър-

жественото откриване на 
обновената класна стая в 
края на старата година 
бяха представени и всички 
останали проекти, за кои-
то ОУ „Св. св. Кирил и 
Методий“ спечели финан-
сиране през 2023 г. 

По проект, в двора на 

училището вече има пло-
щадка по безопасност на 
движението. Родителите 
и гостите имаха възможност 
да видят как децата се 
обучават, използвайки 
материалите, закупени по 
проекта – пътни знаци, 
светофари, велосипед, си-

мулативни очила и др.. 
Оценявайки ползите за 

децата, и тази година ОУ 
„Св. св. Кирил и Методий” 
продължава работа по НП 
„Заедно в изкуствата и 
спорта”. Училището вече 
има и футболен отбор, и 
групи по съвременни танци 

и по народни танци. 
Специални гости на съ-

битието за откриването 
на иновативната класна 
стая бяха кметът на село 
Карагеоргиево Метин Ла-
тифов, секретарят на НЧ 
„Иван Кожухаров” Зейнеб 
Дьонмез и много родители.

ЗА ДЕЦАТА НА КАРАГЕОРГИЕВО ПРЕЗ 2023 г.

В първите дни 
на новата 
година – в 

новата инова-
тивна класна 

стая

Кметът на Карагеоргиево Метин Латифов и родителската 
общност подкрепят училищните инициативи

ФОТО: ОУ „СВ. СВ. КИРИЛ И МЕТОДИЙ“, С. КАРАГЕОРГИЕВО

Всички 128 деца от ОУ 
„Христо Ботев“, с. Пирне 
влязоха в различни роли за 
участието си в големия 
Коледен концерт на учили-
щето. В празнично украсения 
читалищен салон гости, 
родители и жители на село-
то посрещаха директорът 
Ивелина Кънева и екипът от 
преподаватели.

Преди многожанровия 
спектакъл училищната 
общност организира благот-
ворителен базар с предмети, 
сувенири, коледна украса и 
играчки, изработени от 
децата. За по-малко от час 
в благотворителната ка-
сичка на училището бяха 
събрани близо 1200 лв. Съ-
браните средства ще радват 
през новата година с нови 
играчки децата от четири 
детски градини – в селата 
Пирне, Караново, Поляново 
и Чукарка. 

На последното за 2023 г. 
събитие директорът Иве-
лина Кънева представи пред 
родителите и пирненци 
изпълнените училищни 
проекти, успехите и готов-
ността на школото за но-
вата 2024 година. „Просвет-
ното дело в селото води 
началото си от далечната 
1870 год. с изучаване на че-
тене, смятане, родиноучение, 
краснопис и вероучение. От 
първия учебен ден до днес 
звънецът призовава своите 
възпитаници с труд и упор-

ство да се учат и да помнят, 
че техният корен е тук, на 
това място. С всеотдайност 
и упоритост и днес ОУ 
„Христо Ботев“, с. Пирне 
гради своя имидж на едно от 
авторитетните учебни 
заведения в община Айтос“, 
припомни Кънева. 

През тази учебна година 
училището е със статут на 
иновативно училище, в 
което се обучават 128 уче-
ници под ръководството на 
16 учители, педагогически 
съветник, директор и обра-
зователен медиатор. Учи-
лището е средищно и е на 
целодневна организация на 
учебния ден, в която са об-
хванати всички ученици, за 
които е осигурен безплатен 
транспорт, безплатна за-
куска и безплатен обяд.

В просторното фоайе на 
първия етаж в сградата на 
училището е изграден „Кът 

за четене“. Средствата в 
размер на 6146 лв. са осигу-
рени от Национална програ-
ма „Осигуряване на съвре-
менна, сигурна и достъпна 
образователна среда“. В 
това пространство учени-
ците от начален и прогим-
назиален етап провеждат 
литературни четения, 
състезания, драматизации 
на любими приказки. 

Училището вече има пло-
щадка за интерактивно 
обучение по безопасност на 
движението, на стойност 
1680 лв. по Националната 
програма. Закупено е и необ-
ходимото оборудване за 2044 
лв. На площадката, в безо-
пасна среда, учениците учат 
правилата за движение и 
основните пътни знаци, 
участват в практико-при-
ложни дейности за развива-
не на защитни механизми, 
спрямо опасностите на 

реалната пътна среда.
Училищната общност се 

гордее и с реализацията на 
проект „Обичам природата 
– аз участвам“ на стойност 
7245 лв. Проектното пред-
ложение на ОУ „Христо 
Ботев“ е на тема „Учене, 
спорт и игра сред чиста 
околна среда = здрави и 
щастливи деца“, е финанси-
рано от МОСВ и ПУДООС. 
Изградени са три функцио-
нални зони: за екологично 
образование на открито, за 
зацветяване и за отдих и 
спорт с фитнес уреди. За 
пряк контакт с природата 
и грижа за нея, в зоните има 
хранилки и къщички за пти-
ци, кошчета за разделно 
събиране на отпадъци.

Вокална и танцова група, 
волейболен и футболен от-
бор пък са сформирани по 
Национална програма „Заед-
но в изкуствата и в спорта“. 

В групите са включени 65 
ученици от начален и про-
гимназиален етап. Целта на 
програмата е да осигури 
условия за личностно раз-
витие на учениците и да 
насърчи изявите им в колек-
тивните спортове и изку-
ствата. Финансирането е в 
размер на 21 724,00 лв. – за 
сценични костюми, озвучи-
телна техника, спортна 
екипировка, футболни вра-
ти, топки и др.. 

В пирненското училище 
функционират още четири 
клуба за занимания по инте-
реси – „Приятели с английския 
език“, „Приятели на приро-
дата“, „Млад природолюби-
тел“ и Мажоретен състав, 
в които, според интересите 
им, са обхванати 60 ученици. 
За да се осигури безпроблемен 
учебен процес, по НП „Ин-
формационни и комуника-
ционни технологии в систе-

мата на предучилищното и 
училищното образование“, 
в училището са изградени 
10 Wi-fi точки за достъп и 
защитна стена на стойност 
9960 лв. 

„Осигурени са отлични 
условия за съвременен обра-
зователен процес и личностно 
развитие на учениците. И 
резултатите не закъсняват. 
Училището ни може да се 
похвали с отлични пости-
жения при участието си в 
общински, регионални и 
национални конкурси и със-
тезания, и с добри резулта-
ти на НВО в 4. и 7. клас. 
Екипната работа е тайната, 
с която се постигат резул-
тати! Благодаря, колеги! 
Нека да имаме много момен-
ти на сплотеност, заедност 
и споделеност“, каза в самия 
край на 2023 г. директорът 
Ивелина Кънева.

НП

На училищна фиеста с благотворителен базар в Пирне  
ОУ „Христо Ботев“ представи резултатите от проекти 2023 

Коледари на училищния коледен концерт в Пирне

Директорът 
Ивелина Къне-
ва и пирнен-
ските педагози 
с Дядо Коледа 
– последния 
учебен ден пре-
ди коледната 
ваканция
ФОТО: НП
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КМЕТЪТ ВАСИЛ ЕДРЕВ КЪМ АЙТОСКИТЕ БОРЦИ: 

Ден преди началото на 
новата година, в 
Етнографски комплекс 

„Генгер“ в Айтос, треньо-
ри, състезатели, родители, 
партньори и спомощество-
ватели на Спортния клуб 
по борба „Айтос“ празну-
ваха заедно края на една 
успешна състезателна 
година. 

Народният предста-
вител Севим Али и кметът 
Васил Едрев дойдоха лич-
но да поздравят общност-
та на борците за актив-
ното участие в състезания 
и турнири, за медалите, 
отборните и индивиду-
ални награди, за шампион-
ските титли и най-вече 

– за задружните усилия и 
отдадеността на любимия 
спорт.

Организатор на пред-
новогодишния празник 
беше президентът и 

треньор на клуба Ружди 
Ахмед. „Успехите се дължат 
на общото ни желание и 
усилия да мотивираме 
децата да спортуват, и 
най-вече – на подкрепата 

на родителите и спонсо-
рите“, заяви президентът. 
Той благодари за финан-
совата подкрепа на Об-
щина Айтос, братя Та-
шеви, „ДЪНАК“ ООД, 

„Кайъ строй“, Исмет 
Туркакан – Австралия, 
Weiss profil, Дончо Жеков, 
„ЕМИ“ ООД, ресторант 
„Воденицата“.

„През новата година 

бъдете здрави, тренирай-
те и се борете като шам-
пиони!“, бяха пожеланията 
на кмета към състезате-
лите на КСБ „Айтос“.

НП

Борците 
изпратиха 

успешна 
състезателна 

година
Народен представител и кмет със специални поздрави към 
общността на борците          ФОТО: КСБ „АЙТОС“

По традиция смелчаци 
ще спасяват Кръста 

във водоема  
на Славеева река

По традиция, на 6 яну-
ари, на Йордановден, ено-
рийски свещеник Ромил 
Георгиев ще отслужи 
Света литургия и Велик 
Богоявленски водосвет в 
параклиса „Свети Йоан 

Кръстител“ в парк „Сла-
веева река”. Началото на 
службата е от 9.00 часа, в 
10.00 часа о. Ромил ще от-
служи Богоявленски водос-
вет. 

Около 10.30 часа кръстът 
ще бъде хвърлен в специално 
изградения естествен во-
доем на Славеева река, в 
близост до параклиса. По 
предварителна информация, 

не по-малко от десетина ще 
са смелчаците, които ще 
скачат за спасяването му.

Община Айтос и Цър-
ковното настоятелство 
на храм „Св. Димитър“ 
канят айтозлии на тради-
ционния празник, който 
ще продължи в Етнограф-
ски комплекс „Генгер“ с 
награждаване, с наздравици 
и танци.

Ели сама спестила пари, 
за да дари малчуганите

Хубави подаръци зарадва-
ха за Коледа болните деца в 
Детско отделение на МБАЛ 
– Айтос със завеждащ отде-
лението д-р Милена Марков-
ска. Не знаехме кой е дари-
телят, помислихме си, че са 
от някоя фирма, решила да 
зарадва децата. Бяхме трог-
нати, когато случайно нау-
чихме, че коледните дарове 
за малчуганите са от една 
ученичка – Ели Стаматова 
от 12 В клас на СУ „Никола 
Йонков Вапцаров“ в гр. Айтос.

Бяхме възхитени от милия 
жест на девойката. Оказа се, 
че Ели сама е спестила пари 
и решила да купи подаръци 
за децата, които в празнич-
ните дни се лекуват в Дет-
ско отделение. Респект, 
момиче! Другите само могат 
да вземат пример от теб. 
Браво на родителите, които 
са те възпитали толкова 
добре!

Бъди здрава, благословена 
и нека да получиш всичко, за 
което мечтаеш. Успешно 
завършване на 12. клас и ус-
пешна професионална реали-
зация!

С благодарност: 
Деница Милушева

P.S. Ели е дъщеря на Хрис-
то Стаматов, екс общински 
съветник и бивш общински 
медиатор

В навечерието на Коледа учителите 
и учениците от ОУ „Атанас Манчев“, 
гр. Айтос с усмивка и с доброта докос-
наха и болка, и съдба. С „Кутии за до-
брини“ и призива „Да помогнем!“, учи-
л и щ н а т а  о б щ н о с т  о р г а н и з и р а 
благотворителна акция. Със събраните 
средства бяха закупени хранителни 
пакети за 13 социално слаби семейства.

Призивът „Да помогнем!“ се превърна 
в желан и естествен израз на човечност 

и за г-н Ангел Христов Ангелов, бивш 
възпитаник на ОУ „Атанас Манчев“, 
който зарадва децата с топли боти, 
маратонки и якета. Благодарим и на г-н 
Асен Казаков, който винаги е наша опо-
ра и подкрепа.

ОУ „Атанас Манчев“  
с благотворителна инициатива  
в подкрепа на свои възпитаници

Тя, благотворителността, превръща 
чувствителността 
в сила, която буди уважение. 
И в тревожното, забързано време светна 
мъничка искра, 
после пламна в много сърца!

Златомира Михайлова и Донка Аврамова
ОУ „Атанас Манчев“, гр. Айтос

С директора на училището Силвия Томова

Дарителите Ангелов и Казаков
ФОТО: ЗЛ. МИХАЙЛОВА

Ели Стаматова от XII В клас зарадва 
болни деца с подаръци за Коледа

По коледните 
празници – 
радостни 
усмивки в 
Детско отде-
ление

Ели Стамато-
ва с един от 

малчуганите, 
които зарадва с 

подаръци
ФОТО: ДЕНИЦА 

МИЛУШЕВА

В събота празнуваме Йордановден в параклис „Свети Йоан Кръстител“ 

Кметът Васил 
Едрев с награда 
за 20-годишния 

Даниел Госпо-
динов, който 
спаси кръста 
на Йорданов-

ден 2023
ФОТО: НП
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Ученици „Заедно  
в изкуствата и спорта“

Ремонт на улици в селата 
предвижда актуализираната 

бюджетна прогноза

Гръмкото „Да бъде!“  
огласи Созопол

Смели момчета  
ще „спасяват“ Светия кръст

Стотици жители 
посрещнаха 2024 г. заедно 

на площада в Созопол

На 6 януари християнски-
ят свят ще отбележи праз-
ника Богоявление, наричан 
още Йордановден. Както 
традицията повелява, и 
тази година смелите момче-
та на Созопол ще скочат в 
студените морски води на 
Централен плаж за „спасява-
нето“ на Светия кръст.

Честванията на Йорда-
новден в Созопол ще започнат 
в 8:00 ч. в храм „Св. вмчк 
Георги Победоносец“ с Ут-
риня и Света литургия и ще 
продължат с Велик Водосвет. 
В 11:20 ч. с литийно шествие 
всички ще се отправят към 
Централен плаж – Созопол, 
където ще бъде проведен 
традиционният ритуал за 
„спасяване“ на Светия кръст.

Община Созопол е осигу-

рила топли напитки и на-
граден фонд за всички учас-
тници в надпреварата, а 
записването на желаещите 
ще се извършва на място в 
събота, 6.01.2024 г. от 09:00 
ч. на централния вход на 
плажа срещу представяне на 
лична карта. В надпреварата 

могат да се включат всички 
младежи, навършили 16 го-
дини, като родителите на 
младежите между 16 и 18 г. 
трябва да попълнят на мяс-
то декларация за съгласие. На 
място ще бъде извършен 
медицински преглед на всеки 
участник.

Петър Драганов  
с осма поредна 

победа

Община Созопол и 
тази година спази 
традицията като 

събра стотици жители и 
гости на града на площада, 
за да посрещнат заедно 
новата 2024 г.

Доброто настроение на 
всички присъстващи бе 
подсилено с множество 
празнични светлини, които 
озаряваха града, и специал-
ни гост-изпълнители на 
изградената на коледния 
базар сцена. 

Продължава на стр. 4
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отново подкрепиха съгражданин в нужда
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За поредна година в 
навечерието на Рож-
дество Христово в 

Созопол се проведе коледен 
благотворителен базар. 
Този път организатори и 

участници се обединиха 
около идеята събраните 
средства от продажбата 
на продукти да бъдат 
предоставени на Пламен 
Милчев от Созопол, който 

има нужда от лечение.
Тихомир Янакиев откри 

събитието като благодари 
на всички настоятелства 
и сдружения, които винаги 
са с отворени сърца и го-

тови да подадат ръка на 
свой съгражданин в нужда.

В рамките на благотво-
рителното събитие на 
посетителите бяха пред-
ложени най-разнообразни 
продукти – солени и слад-
карски изделия, традицион-
ни коледни ястия, сурвачки, 
ръчно направени празнични 
украшения – играчки за 
елха, сувенири за дома и 
картички за любими хора.

В навечерието на Коледа 
доброто обедини настоя-
телствата на двете дет-
ските градини, „Бездомни 
лапички“, СОСЗР и Клуб 
„Българка“, Сдружение за 
българо-гръцко приятелство 
„Аполония, Тракийско 
сдружение „Яни Попов“, 
Неделното училище, Пен-
сионерски клуб „Чайка“ и 
Кметство Зидарово. НЖС 
„Света Марена“ също бе 
част от базара като про-
дължение на ангажираност-
та им с каузата вече месец. 
От края на ноември дами-
те имат разположена 
шатра на коледния базар, 
на която продават суве-
нири благотворително. 
Кметство Равадиново 

също се присъедини към 
каузата и дари средствата 
от проведения в селото 
базар.

Общата сума в размер 
на 7333 лв. вече е предоста-
вена на Пламен Милчев за 

неговото лечение. Всички 
ние му желаем бързо въз-
становяване!

Община Созопол благо-
дари на всички за участи-
ето и пожелава винаги да 
бъдат така задружни.

На 23 декември в гр. Дуп-
ница се проведе бойна гала-
вечер, организирана от 
ПроФайт, в която Петър 
Драганов се качи на ринга в 
надпревара за своята осма 
поредна победа. 

Противникът бе доста 
опитен, с близо 300 аматьор-
ски мача, многократен 
шампион на Украйна при 
аматьорите и носител на 

континенталния пояс на 
IBO при професионалисти-
те. Но това не попречи на 
безапелационната победа с 
пълно съдийско решение на 
Драганов над украинеца 
Тарас Головащенко.

„С моя екип искаме точно 
такива конкурентни съпер-
ници, за да мога да израствам 
по-бързо. Целта ни е да иг-
раем срещу класни опоненти, 

за да покажем високо ниво и 
да надграждаме с всеки след-
ващ мач. Искам да благодаря 
на Тихомир Янакиев – кмет 
на община Созопол, и всич-
ки нейни граждани за непрес-
танната подкрепа, също 
така на моите спонсори 
Arnold Food, фирма STAD и 
хранителни добавки Nitrotiger“, 
сподели след мача Петър 
Драганов.

Петър Драганов с осма 
поредна победа

ИНФОРМАЦИЯ 
ЗА ГРАЖДАНИТЕ

Дирекция  “Социално подпо-
магане”- гр. Созопол уведомява 
гражданите, че в Държавен 
вестник  бр. 108 от 30.12.2023 
г.   е  обнародван Закон за дър-
жавния бюджет на Република 
България за 2024 г., който влиза 
в сила от 01.01.2024 г.  

 Съгласно чл. 63 от ЗДБРБ за 
2024 г. (1) Средномесечният 
доход по чл. 4 от Закона за се-
мейни помощи за деца за 2024 
г. е 810 лв.

(2) Средномесечният доход по 
чл. 4а, ал. 2, т. 1 от Закона за 
семейни помощи за деца за 2024 
г. е 710 лв.

(3) Средномесечният доход по 
чл. 4а, ал. 2, т. 2 от Закона за 
семейни помощи за деца за 2024 
г. е от 710,01 лв. до 810 лв. 
включително.

(4) Размерът на месечните 
помощи за отглеждане на дете 
по чл. 7, ал. 1 от Закона за се-
мейни помощи за деца за 2024 

г. за семействата със средноме-
сечен доход на член от семей-
ството за предходните 12 месеца, 
по-нисък или равен на дохода по 
ал. 2, е, както следва:

1. за семейство с едно дете 
– 50 лв.;

2. за семейство с две деца – 
110 лв.;

3. за семейство с три деца – 
165 лв.;

4. за семейство с четири деца 
– 175 лв., като за всяко следва-
що дете в семейството помощта 
за семейството расте с 20 лв.

(5) Размерът на месечните 
помощи за отглеждане на дете 
по чл. 7, ал. 1 от Закона за се-
мейни помощи за деца за 2024 
г. за семействата със средноме-
сечен доход на член от семей-
ството за предходните 12 месеца 
съгласно ал. 3 е 80 на сто от 
размера на помощта, определен 
в ал. 4.

(6) Размерът на месечната 
помощ за отглеждане на дете по 
чл. 7, ал. 2 от Закона за семейни 
помощи за деца за 2024 г. се 
определя и изплаща в размера 
по ал. 4, т. 1.

(7) Размерът на месечната 

помощ за отглеждане на близна-
ци по чл. 7, ал. 6 от Закона за 
семейни помощи за деца е 75 лв.

(8) Размерът на еднократната 
помощ при бременност по чл. 5а, 
ал. 1 от Закона за семейни по-
мощи за деца за 2024 г. е 225лв.

(9) Размерът на еднократната 
помощ при раждане на живо 
дете по чл. 6, ал. 1 от Закона за 
семейни помощи за деца за 2024 
г. е, както следва:

1. за първо дете – 375 лв.;
2. за второ дете – 900 лв.;
3. за трето дете – 450 лв.;
4. за четвърто и всяко след-

ващо дете – 300 лв.
(10) Размерът на допълнител-

ната еднократна помощ за дете 
с установени трайни увреждания 
50 и над 50 на сто до навършва-
не на двегодишна възраст по чл. 
6, ал. 6 от Закона за семейни 
помощи за деца за 2024 г. е 100 
лв.

(11) Размерът на еднократна-
та помощ при осиновяване на 
дете по чл. 6б, ал. 1 от Закона за 
семейни помощи за деца се оп-
ределя и изплаща в размера по 
ал. 9, т. 1.

(12) Размерът на месечните 

помощи за отглеждане на дете до 
навършване на една година по чл. 
8, ал. 1 от Закона за семейни по-
мощи за деца за 2024 г. е 200 лв.

(13) Размерът на еднократната 
помощ за отглеждане на близнаци 
по чл. 6а, ал. 1 от Закона за се-
мейни помощи за деца за 2024 г. 
е 1200 лв. за всяко дете.

(14) Размерът на еднократна-
та помощ за отглеждане на дете 
от майка (осиновителка) студент-
ка, учаща в редовна форма на 
обучение, по чл. 8в, ал. 1 от 
Закона за семейни помощи за 
деца за 2024 г. е 2880 лв.

(15) Размерът на месечната 
помощ за отглеждане на дете с 
трайно увреждане по чл. 8д от 
Закона за семейни помощи за 
деца за родители (осиновители), 
семейства на роднини или близ-
ки и доброволни приемни семей-
ства, при които са настанени 
деца с трайни увреждания, за 
2024 г. е, както следва:

1. за дете с определени 90 и 
над 90 на сто вид и степен на 
увреждане или степен на трайно 
намалена работоспособност – 
1180 лв.;

2. за дете с определени от 70 

до 90 на сто вид и степен на 
увреждане или степен на трайно 
намалена работоспособност –  
570 лв.;

3. за дете с определени от 50 
до 70 на сто вид и степен на 
увреждане или степен на трайно 
намалена работоспособност –  
450 лв.

(16) Размерът на месечната 
помощ за отглеждане на дете с 
трайно увреждане по чл. 8д от 
Закона за семейни помощи за 
деца за професионални приемни 
семейства, при които са наста-
нени деца с трайни увреждания, 
за 2024 г. е, както следва:

1. за дете с определени 90 и 
над 90 на сто вид и степен на 
увреждане или степен на трайно 
намалена работоспособност –  
620 лв.;

2. за дете с определени от 70 
до 90 на сто вид и степен на 
увреждане или степен на трайно 
намалена работоспособност –  
530 лв.;

3. за дете с определени от 50 
до 70 на сто вид и степен на 
увреждане или степен на трайно 
намалена работоспособност –  
450 лв.

(17) Размерът на месечната 
помощ за дете без право на на-
следствена пенсия от починал 
родител по чл. 8е, ал. 1 от Зако-
на за семейни помощи за деца 
за 2024 г. е 150 лв.

(18) Размерът на еднократна-
та помощ за ученици по чл. 10а 
от Закона за семейни помощи за 
деца за учебната 2024 – 2025 г. 
е 300 лв.

(19) Размерът на еднократна-
та помощ за ученици, записани в 
осми клас, по чл. 10б от Закона 
за семейни помощи за деца за 
учебната 2024 – 2025 г. е 300 лв.

Забележка: За повече инфор-
мация е необходимо да се обър-
нете към социалния работник 
по район в кметствата по 
населени места на  община  
Созопол  или община Приморско 
, както  и в  сградата на  Ди-
рекция „Социално подпомагане”- 
Созопол, пл.”Черно море ” №1 
или гр. Приморско, ул. „ Ропота-
мо“ 50. Телефон за справка: 
0550/2-24-19 за община Созопол, 
0550/3-27-51 за община При-
морско



Ремонт на улици в селата предвижда 
актуализираната бюджетна прогноза
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Общинският съвет в 
Созопол одобри ак-
туализираната сред-

носрочна бюджетна прог-
ноза за местните дейности 
за периода 2024 – 2026 г. 
Много от предвидените 
разходи бяха намалени, а 
средствата бяха пренасо-
чени към други обекти. 
Беше намалена сумата за 
изграждане на стария път 
между Созопол и Черномо-
рец, тъй като все още се 
очаква становище за нами-
ращите се там дюни и ре-
монтът не може да започне 
преди това. В програмата 
обаче бяха включени други 
улици в малките населени 

места, за които досега не 
са били предвидени пари. 
Увеличени бяха и средства-
та за закупуване на паркинг 
оборудване.

Съветниците не приеха 
предложението от част-
на фирма за изграждане на 
подземен паркинг на ул. 
„Републиканска“ на входа 
на града. Идеята беше той 
да обслужва собственици-
те на жилища в бъдещ 
строеж и жители и гости 
на града. Групата на „БСП 
за България“ заяви, че няма 
да подкрепи инвестицион-
ното намерение, тъй като 
на това място има под-
земна комуникация – ел. и 

ВиК, а и паркингът е пред-
виден на такова място, че 
би бил предпоставка за 
пътнотранспортни про-
изшествия. Той би тряб-
вало да се намира точно 
срещу и без това небезо-
пасния паркинг на магазин 
„Била“ и по този начин ще 
се създаде опасно кръсто-
вище точно на входа на 
Созопол. Деветимата съ-
ветници от групата гла-
суваха „против“, а други 
четирима – въздържал се. 
Така докладната не беше 
приета. 

Общинският съвет прие 
годишен план за ползване 
на дървесина от общински 

горски територии за 2024 
г. Кметът Тихомир Яна-
киев обаче заяви, че е не-
обходимо да се изработят 

критерии, по които да се 
продават дърва на жите-
лите на общината на по-
ниски от пазарните цени. 

Критерии са необходими 
и при определянето на кои 
граждани да се отпускат 
социални помощи.

Коледари от ДГ „Здравец“, 
ДГ „Снежанка“, Тракийско 
дружество „Яни Попов“, 
клуб „Българка“, читалища-
та в Равадиново и Зидарово 
огласиха с песни и наричания 
сградата на Община Созопол. 
Те бяха посрещнати от 
кмета Тихомир Янакиев, 

ръководството на общинска 
администрация и служите-
ли. 

Пременени с ямурлуци, с 
калпаци и геги в ръце, с мно-
го артистичност и енту-
сиазъм, момчетата изпъл-
ниха коледарски песни и 
наричания за здраве и берекет 

и донесоха на домакините 
си настроение и надежда за 
добра година.

Домакинът Тихомир Яна-
киев благодари на момчета-
та за представянето на 
красивия български обичай 
„Коледуване“ и им благодари, 
че съхраняват родните 

традиции.
По традиция добрите 

гости бяха изпратени с да-
рове и пожелания за светли 
и топли празнични дни.

Общински съвет – Созопол 
също посрещна специални 
гости – коледари. Те нари-
чаха за здраве и благоденствие 

и изпълниха сградата с ус-
мивки, музика и вълнуваща 
коледна енергия. С калпаци, 
украсени с коледарски китки, 
и шарени тояги те се въл-
нуваха толкова, колкото и 
домакина им.

Председателят на Об-
щинския съвет Станимир 

Андонов и екипът му с радост 
приветстваха малките 
гости и им поднесоха лаком-
ства и изненади. С коледни 
песни и топлота в сърцата 
си коледарите напомниха 
на всички присъстващи за 
истинския дух на празни-
ците. 

Гръмкото „Да бъде!“ огласи Созопол

Информация за хората с трайни увреждания, в сила от 01.01.2024 г.
Дирекция “Социално подпомагане” – Созопол уведомява гражданите, че в ДВ брой 93от 07.11.2023 г.  е публикувано  ПОСТАНОВЛЕНИЕ № 212  от 02.11.2023 г. 
за определяне на размера на линията на бедност за страната за 2024 г.- 526 лв., в сила от 01.01.2024 г.
 В тази връзка  размерите на месечната финансовата подкрепа, отпусната по Закона за хората с увреждания се  изменят, както следва:

МЕСЕЧНА  ФИНАНСОВА ПОДКРЕПА /МФП/ ПО ЧЛ.70 ОТ ЗХУ, 

Хора с трайни увреждания над 18 годишна възраст  МФП съобразно степента на увреждането – 
размер за 2024 г.

1.От 50 до 70,99% степен на увреждане 7% х 526= 36,82 лв.

2. от 71 до 90 на сто степен на увреждане 15% х 526= 78,90 лв.

3. над 90 на сто степен на увреждане 25% х 526= 131,50лв

4. над 90 на сто степен на увреждане с определена чужда помощ, които получават пенсия за инвалидност 
поради общо заболяване или поради трудова злополука или професионална болест 30% х 526= 157,80 лв.

5. над 90 на сто степен на увреждане с определена чужда помощ, които получават социална пенсия за ин-
валидност, или пенсия за военна инвалидност, или пенсия за гражданска инвалидност, или наследствена 
пенсия / ново от 25.01.2023 г. ДВ бр.8 от 25.01.2023 г./

57% х 526= 299,82 лв.

Чл.71 от ЗХУ- Хора с трайни увреждания  от 18 до 20 годишна възраст – ако не получават  месечна помощ 
по чл.8 д  от ЗСПД имат право по чл.69, т.1 от ЗХУ  съобразно степента на увреждане

В тази връзка  на основание чл.66, ал.1 от ППЗХУ , след 01.01.2024 г. ще бъдат издадени заповеди на директора на ДСП- Созопол за изменение размера на месечната 
финансова подкрепа.
Необходимо е  през   първата  седмица на месец  февруари 2024 г. всички подпомагани лица да се явят при социалния работник по район за връчване на заповед.

Забележка: За повече информация е необходимо да се обърнете към социалния работник по район в кметствата по населени места на  община  Созопол  или 
община Приморско , както  и в  сградата на  Дирекция „Социално подпомагане”- Созопол, пл.”Черно море ” №1 или гр. Приморско, ул. „ Ропотамо“ 50. Телефон 
за справка: 0550/2-24-19 за община Созопол, 0550/3-27-51 за община Приморско

С Ъ О Б Щ Е Н И Е

Дирекция  “Социално подпо-
магане”- гр. Созопол уведомява 
подпомаганите лица и семейства 
с месечни помощи по чл. 9  от  
Правилника за Прилагане на За-
кона за социално подпомагане, 
че е необходимо да подадат през 
месец януари 2024 г. нови  заяв-
ления - декларации с необходи-
мите документи  по настоящ адрес. 

Социалните работници  през 
месец януари 2024 г. ще приемат  
заявленията - декларации в кмет-
ствата по населени места  по 
утвърден график.

Забележка: За повече инфор-
мация е необходимо да се обър-
нете към социалния работник по 
район в кметствата по населени 
места на  община  Созопол  или 
община Приморско , както  и в  
сградата на  Дирекция „Социално 
подпомагане”- Созопол, пл.”Черно 
море ” №1 или гр. Приморско, ул. 
„ Ропотамо“ 50. Телефон за 
справка: 0550/2-24-19 за общи-
на Созопол, 0550/3-27-51 за 
община Приморско



Децата от Неделното 
училище при храм „Св. 
вмчк Георги Победоносец“ 
поздравиха созополчани 
със специално подготвен 
спектакъл и разказ за 
случилото се в Рождест-
венската нощ. За финал 
всички те заедно с отец 
Димитър хорово изпъл-
ниха коледна песен.

Кметът Тихомир Яна-
киев благодари на децата 
за чудесното тържество 
и лично на отец Димитър 
за всеотдайността му 
към нашата християнска 
общност.

Дядо Коледа от далеч-
на Лапландия, вероятно 
дочул техните гласове, 

мигновено се появи с голям 
чувал на рамо. Той зарад-
ва всички послушни 
малчугани с така жела-
ните от тях подаръци, 
описани в писмата до 
него. Малчуганите също 
се бяха подготвили и го 

поздравиха с много пе-
снички и стихотворения. 
В навечерието на колед-
ната нощ всяко дете 
получи и от името на 
кмета Тихомир Янакиев 
специално подготвен 
подарък.
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Ученици „Заедно в изкуствата и спорта“
В последните дни на 

отминалата година 
децата от общинските 

училища бяха част от На-
ционалната програма „Заед-
но в изкуствата и спорта“. 
Целта на програмата е да 
бъдат осигурени условия за 
личностно развитие на 
учениците чрез екипно вза-
имодействие при участието 
и изявата им в колективни 
спортове и изкуства, насо-
чени към стимулиране на 
техните интереси, способ-
ности и компетентности. 

В модул „Спорт“ бе орга-
низирана приятелска волей-
болна среща между отбори-
те на СУ „Св. св. Кирил и 
Методий“ - гр. Созопол и ОУ 
„Пейо Яворов“ – с. Крушевец. 
Срещата под домакинство-
то на созополското училище 
премина в духа на феърплея 
и остави много положител-
ни емоции в състезателите.

В модул „Изкуства“ в 
Созопол бе организирана 
коледна изява на учениците, 
които представиха своите 
певчески, танцови, театрал-
ни и рисувателни таланти. 

Певческите групи, които 
взеха участие са: Вокална 
група „ Созополски гласчета” 
към СУ „Св. св. Кирил и Ме-

тодий” – гр. Созопол с худ. 
р-л Бояна Кръстева; Вокална 
група „Пеещи звънчета” към 
ОУ „Христо Ботев” - с. 
Зидарово с худ. р-л  Христи-
на Кавръкова и Вокална 
група „ Мечта” при Обеди-
нено училище „Христо Ботев” 
- с. Росен с худ. р-л  Веселина 
Йотова.

Танци представиха Клуб 
за народни танци към ОУ „ 
Пейо Яворов”, с. Крушевец 
с с худ. р-л Пенка Господи-
нова и Танцова група „ Весе-
ляци” към ОУ „Христо Ботев”, 
с. Зидарово с р-л Цонка То-
дорова.

Участие в програмата 
взеха също Театрална група 
към ОУ „Христо Ботев”-гр. 
Черноморец с постановка по 
фейлетони на Ботев „Ако 
не е истина, не е и лъжа” и 

Театрална група към ОУ 
„Пейо Яворов” - Крушевец с 
постановка „Коледа в гората”.

Присъстващите имаха 
възможността да се насладят 
и на разположените във 
фоайето на читалището 
творби на учениците от 
Клуб по приложни изкуства 

„Млад художник” към Обе-
динено училище „Христо 
Ботев”, с. Росен и Клуб по 
изящни и приложни изкуства 
към СУ „Св.св. Кирил и Ме-
тодий”, гр. Созопол.

Участието в национал-
ната програма засили инте-
реса на учениците за участие 

в групи за колективни 
спортове и изкуства и за 
изяви в областта на тан-
цовото, музикалното, те-
атралното и изобразител-
ното изкуство, както и в 
областта на спорта. Насър-
чeна бе работата в екип, 
подобряването на социал-

ните взаимодействия на 
учениците, изграждане 
умения за отговорно и дис-
циплинирано поведение и 
самоконтрол на учениците, 
развитието на спортните 
способности на учениците 
и изграждане на умения за 
здравословен начин на живот. 

Продължение от стр. 1

Площадът бе огласен от талантливите 
Асен Владимиров, Калоян Калоянов и бенд 
и фолклорния изпълнител Стоян Ганчев. 
Присъстващите се насладиха и на грациоз-
ността на акробатите от студио Air silk, 
а водещ на вечерта бе Иван Иванов-Айвън.

Сред празнуващите бе и кметът Тихомир 
Янакиев. „2023 беше изпълнена с много 
трудности и всички ние го усетихме, но 
съм убеден, че ни предстои година на на-
дежда и любов, за да бъдат сърцата ни 
пълни и всички позитивни емоции да спо-
деляме с нашите най-близки хора“, обърна 
се към своите съграждани той. „Най-ва-
жното е да бъдем заедно, защото тогава 
сме най-силни и тогава можем да постигнем 
всичко. Искрено се надявам, че новата го-
дина ще ни донесе много положителни 
емоции, здраве, радост, щастие и всички 
хубави неща, които могат да се случат на 
нас и нашите семейства“, допълни Янакиев 
в навечерието на новата година. 

Созополчани и гости на морския град 
отброиха заедно последните секунди на 
отминаващата година и точно в полунощ 
кметът отвори бутилка шампанско, а 
цветна заря озари небето. Всички се хвана-
ха на традиционно българско хоро, което 
се изви на целия площад.

Дядо Коледа зарадва 
созополските малчугани

Стотици жители 
посрещнаха 2024 г. заедно 

на площада в Созопол

Редактор 
МАРИЯ НАЙДЕНОВА

Приложението „Созопол“ излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 2 57 04 
e-mail: m.naydenova@sozopol.bg
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първите дни на новата го-
дина всеки по свой начин 
прави равносметка на тази, 
която си е отишла. Г-н Нал-
бантов, каква бе за вас 2023 
година?

– Като директор на ОУ 
„Найден Геров“ съм много 
доволен. През изминалата 
година направихме много неща. 
Надявам се, че и през тази 
година ще подобрим още ма-
териалната база. Благодарение 
на проектите, които бяхме 
спечелили, една голяма част 
от финансирането дойде от 
там, така че полученото не 
натежа на бюджета. Успяхме 
да се снабдим с дидактически 
и други материали. Особено 
през декември месец успяхме 
да реализираме много от то-
ва, което бяхме запланували.

В личен план също съм мно-
го доволен. На финала съм с 
диска, който подготвям и ще 
издам тази година. Но през 
миналата година бе важно 
това, че издадохме сборник с 
партитури с песни от моя 
репертоар. Този сборник 
включва 15 песни, които съм 
записвал в БНР . Те са разра-
ботени за съпровод на пиано. 
Това е помагало за музикални-
те училища. До края на януа-
ри ще ходя в Котел в музикал-
ното училище, където ще го 
представя. Много съм благо-
дарен на Ташо Барулов, ком-
позиторът, който ми ги 
прави за радиото. Доволен съм 
– стана хубав сборник, доста 
интерес проявяват към него 

колегите. Той си е вид учебник, 
който вече е разпространен 
в доста музикални училища.

– Как един доказан народен 
изпълнител се справя с ди-
ректорския пост на бургаско 
училище? 

– Мисля, успешно. До този 
момент не съм срещнал труд-
ности при изпълнението на 
двата ангажимента. Може би 
защото интересите ми към 
българския фолклор са по-ско-
ро допълнение, хоби или дейност, 
която ме обогатява култур-
но и най-вече ми действа 
разтоварващо. Педагогиче-
ската ми работа е основната. 
Това е моята професия. Въ-
преки това, зад гърба си имам 
вече 20 години творческа 
дейност, измерваща се в сто-
тици концерти, пътувания 
в страната и чужбина, звуко-
записна дейност, албуми и др. 

След като завърших сред-
ното си музикално образова-
ние, избрах да поема малко по 
по-различен път. Интересът 
ми към миналото ме отведе 
в университета като студент 
по история. И още тогава бях 
убеден, че искам да стана 
учител. А когато си наясно 
със себе си, със своите инте-
реси, с това, което тези две 
дейности ще изискват от теб 
като ангажимент, е много 
лесно да ги съчетаеш. 

– Занимавате се и с други 
неща – от 2017 г. сте замест-
ник-председател на Тракий-
ско дружество „Странджа“ 
– Бургас, председател на НЧ 
„Преображение – 2017“ – Бур-
гас и член на настоятелство-
то на НЧ “Паисий Хилендар-
ски – 1928“ пак в града… не 
са ли много дините под една 
мишница? Стигат ли дваде-
сет и четирите часа на де-
нонощието за всичко?

– Всичко може да се постиг-
не когато човек има желание 
и е мотивиран. Да, стигат ми 
24 часа и дори ми остава сво-
бодно време за отдих, за се-
мейство, приятели. Всичко е 

въпрос на организация. Всичко 
трябва да се извършва в по-
ставените срокове. Винаги 
трябва да работиш с идеята, 
че от твоите действия също 
зависят много хора и неща. 
Всичко това можем да обобщим 
с една дума – отговорност.

– Има ли ситуации, в кои-
то опитът от сцената и 
народното пеене помагат на 
директора?

– Смело мога да заявя, че 
натрупаният опит от сце-
ната като професионален 
изпълнител ми е полезен в 
позицията ми на директор на 
образователна институция. 

На първо място мога да 
отбележа свободата в общу-
ването на всички нива и с 
разнообразни категории събе-
седници. Като народен певец 
аз съм свикнал да контактувам 
с много хора на различни въз-
расти, с различни професии, 
социално положение, интелект 
и нива на културни възприя-
тия. Абсолютен еквивалент 
е и в общуването ми в качест-
вото си на училищен директор. 
Ежедневно съм поставен в 
ситуации на общуване от 
най-малките в училище – пър-
вокласниците, преминавайки 
в срещи – разговори с тийней-
джърите от 6 и 7 клас (учи-
лището, което управлявам, е 
основно), с учителите, които 
в немалка част са възрастово 
по-големи от мен, с натрупа-
на професионална рутина. В 
същото време трябва да об-
щувам и с младите колеги, 

които сега започват своята 
кариера и имат много очаква-
ния от мен като ръководител. 
С всички служители от адми-
нистративния и помощния 
персонал, с институциите и 
партньорските организации, 
та стигайки не на последно 
място и до родителите. А 
разговорите с родителите са 
най-фини и чувствителни, 
тъй като касаят образова-
нието, възпитанието и со-
циализацията на децата им. 
Всеки родител желае най-до-
брото за своето дете, и ние 
заедно трябва да намерим 
най-подходящия път към 
осъществяването им.

На второ място ще отбе-
лежа, че опитът от сцената 
ми помага в организирането 
на „училищната сцена“ – на 
културния живот, на всички 
събития, тържества, концер-
ти, изложби, които се случват 
в нашето училище. А те, 
благодарение на творческия 
заряд на педагогическия ми 
екип, са много. Проявите са 
„ежедневие“ в ОУ „Найден 
Геров“. Правя така, че всички 
да усетят, че всяко събитие 
по своята същност е голямо 
и значимо и трябва ученици-
те да изработят всеки детайл, 
да се чувстват спокойни и 
уверени на сцената, макар и 
тя в отделни случаи да е 
класната стая или училищна-
та площадка. От другата 
страна публиката, в случая 
родителите, да повярват в 
своите деца, да оценят уси-
лието им, таланта, който 
притежават и по този начин 
да ги мотивират към усъвър-
шенстване. 

– Все повече фокусът се 
измества към STEM направ-
лението, това как се отра-
зява на вашето училище?

– Така е, неизбежно чове-
чеството върви към техни-
чески прогрес. Децата ни са 
едно ново технологично по-
коление, коренно различаващо 
се от предходните. Този 

прогрес в технологиите неиз-
бежно преминава през образо-
ванието. Все още се учим и 
внедряваме технологиите в 
образованието, и това е на-
пълно естествен процес, 
който трябва да извървим.

Промените в нашето учи-
лище, насочени към STEM, 
имат няколко важни аспекта: 
Първият е с акцент върху 
практическите умения: Об-
разователните програми в 
STEM насърчават учениците 
да развиват практически 
умения и умения за решаване 
на проблеми. Това включва 
работа с реални проекти, в 
реална среда, експерименти, 
които ги подготвят за бъде-
щи професионални предизви-
кателства.

Вторият е интегриране на 
технологии. Ние участваме в 
процедура: BG-RRP-1.015 – 
„Училищна STEM среда“. 
Училището разполага с 2 
компютърни кабинета, ин-
терактивни устройства във 
всяка класна стая, електрон-
но училище. Въвели сме изу-
чаване на ИТ още от първи 
клас. Нараства броят на 
мултидисциплинарни уроци, 
в които се показва приложе-
нието на знанията в различни 
ситуации, за решаване на 
различни проблеми.

Чрез STEM подхода целим 
да подготвим учениците ни 
за бъдещи кариери в индустрии, 
свързани с науката и техно-
логиите. Затова сме въвели 
изучаване на предприемачество 
и гражданско образование. 
Педагозите се стремят в 
оптимална степен да развият 
у учениците критично ми-
слене и аналитични умения. 

– Какъв е вашият колектив, 
като се има предвид това, 
че в последните две-три 
години и много млади хора се 
пробват в кариерата на 
учителя? 

– Педагогическата колегия 
в моето училище е на много 
високо ниво на професионал-

ни компетентности. Възрас-
товата рамка на колектива е 
разнообразна, от които все 
повече започват да преобла-
дават учители на възраст 25 
– 35 години. Всяка година на-
значаваме нови колеги, като 
приоритетно съм си поставил 
за цел това да са млади хора, 
току-що напуснали универ-
ситетските банки. Мотивът 
ми е, че това са специалисти, 
които са амбицирани да при-
ложат академичните си знания 
в една реална училищна среда. 
Това са млади хора от т. нар. 
поколение на технологиите, 
за тях средствата за масова 
комуникация, боравенето с 
ИКТ-технологиите не е про-
блем. С тяхна помощ ще 
осъществим прехода към 
модерно образование. А съче-
тавайки технологическите 
познания на младите учители 
с методическите знания и 
придобитата рутина в про-
фесията на по-възрастните 
специалисти, гарантират 
постигане не само на модерно, 
но и качествено образование.

– Има ли бивши ученици, 
които са се върнали и препо-
дават сега в училището?

– От общия педагогически 
колектив на ОУ „Найден Геров“, 
който наброява 59 учители, 
14 са бивши наши ученици. 
Тази приемственост, това 
завръщане в училище на завър-
шили ученици вече в качест-
вото си на учители, е много 
ценно. Това е сигнал, че по-
възрастните учители, коле-
гите преди нас са осъществи-
ли правилно и качествено 
своята мисия на просвети-
тели, на авторитети, на 
които младите искат да 
подражават. Много са пенси-
онираните колеги, които 
често посещават училището 
ни, редовно подпомагат но-
вите колеги, споделят опита, 
натрупат с годините прека-
рани в училище, участват в 
училищните тържества и 
празници.

„
На финала съм 
с диска, който 
подготвям и 
ще издам тази 
година

ЛАЗАР 
НАЛБАНТОВ
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

 Народният певец Лазар Налбантов е 
роден в Бургас. Семейната среда е 
оказала влияние той да тръгне по пътя 
на фолклора. 
 Баба му Елка по майчина линия е била 
певица, която обаче не е имала шанса да 
стигне до голямата сцена. След години 
тя започва да учи внука си на стран-
джански народни песни, записва го в 
детска фолклорна формация „Тракийче“ 

в Бургас. Така тръгва кариерата му на 
народен певец.
 Освен че е известен като народен 
изпълнител, Лазар Налбантов е и 
директор на ОУ „Найден Геров“ от 
няколко години. 
 За това как могат да се осъвместят 
ангажиментите към публиката и 
сцената и тези на директор на бургаско 
училище разговаряме с него.

В

Натрупаният  
опит от сцената 
ми е полезен  
като директор  
на училище

Лазар Налбантов, директор 
на ОУ „Найден Геров“ и народен певец:

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ
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Рицар на театъра и киното и Кава
Легенди. През 2023-та бяха отбелязани 100 години от рождението на Апостол Карамитев

ДЕСИСЛАВА ЛИЛОВА
Началник-отдел 
„Държавен архив“ – Бургас

Апостол Карамитев е 
роден на 17 октомври 1923 
г. в Бургас, където завършва 
Италианската гимназия, след 
което учи право в София, но 
скоро избира да се занимава 
с театър. 

През 1951 г. завършва 
Държавното висше театрал-
но училище, което от 1954 
г. става Висш институт за 
театрално изкуство (ВИТИЗ) 
„Кръстьо Сарафов“ (дн. 
Национална академия за те-
атрално и филмово изкуство 
(НАТФИЗ) „Кръстьо Сара-

фов“), със специалност 
„Актьорско майсторство“, 
в класа на професор Боян 
Дановски. 

Жени се за актрисата 
Маргарита Дупаринова на 
21 август 1948 г., с която 
имат син и дъщеря, също 
актьори – Маргарита Кара-
митева и Момчил Карамитев.

Апостол Карамитев изи-
грава редица театрални и 
филмови роли и дълги години 
е сред водещите актьори на 
Народния театър „Иван 
Вазов“, където създава поре-
дица от забележителни роли. 
Сред тях е и ролята на Ромео 
в „Ромео и Жулиета„ от 
Уилям Шекспир, с режисьор 

Стефан Сърчаджиев през 
1954 г. 

Ролите, изиграни от 
Апостол Карамитев в теа-
търа са многобройни, като 
някои от тях са: Офицер в 
„Часовникар и кокошка“ от 
Ив. Кочерга, 1945 г. (в театър 
„Балкан“); Жак в „Както ви 
се харесва“ от Шекспир, 1947 
г. (в театър „Балкан“); Сер-
гей Левашов в „Млада гвардия“ 
от А. Фадеев, 1947 г.; Бойко 
в „Тревога“ от О. Василев, 
1948 г.; Алексей в „Егор Були-
чов и другите“ от М. Горки, 
1949 г.; Ромео в „Ромео и 
Жулиета“ от Шекспир, 1954 
г.; Гвидо Феранти в „Херцо-
гинята от Падуа“ от О. 
Уайлд, 1957 г.; Майор Есев в 
„Незабравими дни“ от Л. 
Стрелков, 1959 г.; Алберт 
Арманов в „Пред буря“ от 
Б. Балабанов, 1960 г.; „Хенрих 
ІV“ от Л. Пирандело, 1970 г.; 
Николай Коперник в „Краят 
на книга шест“ от Й. Брош-
кевич, 1971 г. и много др. за-
владяващи персонажи. 

Дебютът на Карамитев 
в киното е във филма „Утро 
над родината„, с режисьор 
Aнтoн Mapинoвич, Cтефан 
Cъpчaджиeв, през 1951 г., в 
ролята на Велизаров. 

През годините Апостол 
Карамитев играе редица за-
помнящи се роли в киното, 
предизвиквали и предизвик-
ващи симпатиите и поло-
жителните отзиви на зри-
телите. И днес зрителят с 
удоволствие гледа превъплъ-
щенията на актьора в роли-
те на Paдocвeт и Paдocлaв в 
„Любимeц №13“, 1958 г., или 
на Aпocтoл в „Cпeциaлиcт 
пo вcичĸo“, 1961 г., на вyйчo 
Гeopги в „Pицap бeз бpoня“, 
1966 г., на Πeтъp Aлeĸcaндpoв 
в „Бялaтa cтaя”, 1968 г. и 
всички други успешно изи-
грани роли, с които Апостол 
Карамитев остава в лето-
писа на родното кино.

Последната роля, която 
играе, е на Йoaн Aceн в „Cвaт-
битe нa Йoaн Aceн II“, 1975 
г., с режисьор Bили Цaнĸoв, 
която не успява да завърши. 
Апостол Карамитев умира 
по време на снимките на 
филма и ролята до края на 

филма е дадена на Коста 
Цонев, който играе и ролята 
на Севастократор Алексан-
дър, и на Йоан Асен. 

Апостол Карамитев, макар 
и не задълго, влиза и една 
друга роля – на преподавател, 
като от 1969 г. до смъртта 
си е преподавател по специ-
алностите „Актьорско 
майсторство за драматичен 
театър“ и „Режисура за 
драматичен театър“ във 
ВИТИЗ (дн. Национална 
академия за театрално и 
филмово изкуство (НАТФИЗ) 
„Кръстьо Сарафов“).

През 1971 г. Карамитев 
озвучава всичките образи 
(мъжки и женски) в дублажа 
на английския сериал „Сага за 
Форсайтови“ за Българската 
национална телевизия.

Апостол Карамитев на-
пуска сцената и живота на 
9 ноември 1973 г. преди да 
завършат снимките на фил-
ма „Сватбите на Йоан Асен 
II“.

В знак на почит, драма-
тичният театър в Дими-
тровград носи името на 
забележителния бургазлия, 
а получените награди и от-
личия от Апостол Карамитев 
са забележителни: „Заслужил 
артист“ (1963 г.), „Народен 
артист“ (1969 г.), Орден 
„Кирил и Методий“ – I ст. 
(1954 г.), Орден „Народна 
Република България“ – I ст. 
(1973 г.), Димитровска на-
града – II ст. (колективна) 
за филма „Наша земя“ (1953 
г.), Награда със специална 
почетна грамота за мъжка 
роля на (Мишо Кръстев) във 
филма „Това се случи на ули-
цата“ на Международния 
филмов фестивал в Карлови 
Вари, Чехословакия (дн. Чехия), 
1956 г. Последното отличие 
бе присъдено през 2023 годи-
на, посмъртно „Кавалер на 
сребърния кръст на Свети 
Николай”. На последното си 
заседание, на 21.09.2023 г., 
Общинският съвет на Бур-
гас взе единодушно решение 
Карамитев да бъде удостоен 
посмъртно с най-високото 
звание, което се присъжда 
от Община Бургас – „Кавалер 
на сребърния кръст на Свети 

Николай“. Той е вторият 
носител на това звание, след 
композитора Тончо Русев.

През 2023 г., когато се 
отбеляза годишнината от 
рождението на Апостол 
Карамитев, в Бургас бяха 
организирани редица събития. 
Държавен архив – Бургас взе 
участие в част от тях – в 
подготовката на изложбата, 
експонирана в простран-
ството пред Дома на НХК, 
изготвяне на дигитална 
изложба за актьора, която е 
достъпна за разглеждане на 
Фейсбук страницата на 
Държавен архив – Бургас, 
участие в инициативен 
комитет за удостояването 
на актьора с почетно звание 
и др. 

Гордост за Държавен архив 
– Бургас е, че през 2022 г. 
документалният фонд на 
архива се обогати с безвъз-
мездно предадените, отку-
пени от Борис Цацов снимки 
на Апостол Милев Карамитев 
и допълнително издирените 
от него документи за теа-
тралния и филмов артист, 
както и безвъзмездно преда-
дените от Соня Кехлибаре-
ва седем копия на снимки на 
Апостол Карамитев, които 
са ѝ били предоставени за 
ползване от съученици на 
Карамитев от Италианска-
та гимназия в Бургас. Част 
от снимките, предадени от 

Соня Кехлибарева, са публи-
кувани в книгата ѝ „Ретро 
Бургас”.  

Документите на ембле-
матичния театрален и 
филмов артист, роден в 
Бургас, Апостол Карамитев 
са заведени в отдел „Държа-
вен архив“ – Бургас като 
частично постъпление №1143 
– Апостол Милев Карамитев 
(1923 – 1973), в което преоб-
ладават основно изобрази-
телните документи и има 
единични документи от 
биографичен и друг характер. 
Документите са описани в 
два инвентарни описа, с 
общо 36 архивни единици, с 
хронологичен обхват 1938 
– 1973; 1983 г. и обем 0,20 л/м.

Предадените документи 
в Държавен архив – Бургас 
от творческата дейност на 
актьора са предимно изоб-
разителни, като има и еди-
нични, ценни и интересни 
по съдържание документи. 
Сред тях са покана от Град-
ския комитет (ГК) и Дими-
тровския комунистически 
младежки съюз (ДКМС) и 
младежката редакция на 
радио София за тържестве-
но събрание концерт по 
случай седмицата на между-
народната младежка и сту-
дентска солидарност, с 
участието на з.а. Апостол 
Карамитев (1964 г.), брошу-
ра от Съюза на българските 

Апостол 
Карамитев 
със съпругата 
си Маргарита 
Дупаринова, 
Б.д.

Синът на великия актьор Момчил Карамитев получи  наградата
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Апостол Карамитев в ролята на инженер Стамен Петров, във 
филма „Пътят минава през Беловир“ („Пътища“), 1959 г.

 Апостол 
Карамитев в 
ролята на Гви-
до Феранти, в 
постановката 
„Херцогинята 
от Падуа“, 
(1957 г.)

Апостол Карамитев в постановката „Моцарт и Салиери“, Б.д.



филмови дейци за Апостол 
Карамитев, с приложена 
информация за творческата 
му дейност, издадена след 
смъртта му (1973 г.) и ди-
пляна със снимки от поста-
новката „Ромео и Жулиета”, 
с участието на Апостол 
Карамитев, в ролята на Ромео, 
з.а. Ирина Тасева – в ролята 
на Жулиета и др. (Б.д.).

Най-забележителните 
изобразителни документи 
от творческата дейност на 
Апостол Карамитев са ос-
новно снимки от театрални 
и филмови участия на актьо-
ра, както и снимки с авто-
графи на Апостол Карамитев 
(1954 – 1955 г.) и картички с 
лика на актьора с и без авто-
графи, вкл. издадени след 
смъртта му картички (1965 
– 1983 г.). Предадени са реди-
ца снимки от участия на 
Апостол Карамитев в след-
ните театрални постанов-
ки, като са запазени и плико-
вете, в които са съхранявани 
част от снимките, които са 
собственоръчно надписани 
от актьора. 

В постъплението има 
снимки на Апостол Карами-
тев от участия в постанов-
ките: „Часовникар и кокош-
ка“ от Ив. Кочерга, в ролята 
на офицер (1945 г.), „Млада 
гвардия“ от А. Фадеев, в 
ролята на Сергей Левашов 
(1947 г.), „Тревога“ от О. 
Василев, в ролята на Бойко 
(1948 г.), „Почивен ден“ (1948 
г.), „Егор Буличов и другите” 
от М. Горки, в ролята на 
Алексей (1949 г.), „Ромео и 
Жулиета“ от У. Шекспир, в 
ролята на Ромео. (1954 г.), в 
постановката „Херцогинята 
от Падуа“ от О. Уайлд, в 
ролята на Гвидо Феранти 
(1957 г.), „Незабравими дни“ 
от Л. Стрелков, в ролята на 
майор Есев (1959 г.), „Пред 
буря“ от Б. Балабанов, в 
ролята на Алберт Арманов 
(1960 г.), „Краят на книга 
шеста“ от Й. Брошкевич, в 
ролята на Николай Коперник 
(1971 г.), „Моцарт и Салиери“ 
(Б.д.) и постановката „Служ-
богонци” от Иван Вазов (Б.д.).

От участието на Апостол 
Карамитев във филми също 
са предадени редица инте-
ресни снимки, както негови 
снимки в дадената роля, 
така и с партньорите във 
филма, а и от самия процес 
на заснемането на филма. 

Интересни за читатели-

те биха били снимките в 
постъплението от следните 
филми, с участието на Апос-
тол Карамитев: „Хайдушка 
клетва“ (на кадри е изписано 
„Хайдути“), в рoлята на 
вoйвoдaтa Cтpaxил (1957 г.), 
„Пътят минава през Беловир“ 
(„Пътища“), в ролята на  
инженер Стамен Петров 
(1959 г.), „Свобода или смърт“, 
в ролята на  Давид Тодоров 
(1969 г.).

Предадени са и снимки на 
Апостол Карамитев от 
турнета, срещи и гастроли 
(1957 – 1964 г.), както и от 
участието му във Фестивал 
на българския филм във Варна 
12 – 22 юли 1962 г. (1962 г.).

Безспорно интересни са и 
снимките, хвърлящи поглед 
върху личния живот на ак-
тьора и близките му. Преда-
дени са снимки на Апостол 
Карамитев със съпругата му 
Маргарита Дупаринова (1947 
– 1949 г.), на майката му с 
децата и съпругата му (1957 
– 1964 г.), както и на майка 
му с брат си – вуйчото на 
Апостол Карамитев (1960 
– 1964 г.), както и портрет-
на снимка на Карамитев във 
военна униформа.

Място в описа са намери-
ли и две снимки, макар и с 
недобро качество, на Апостол 
Карамитев във Висшия ин-
ститут за театрално изку-
ство (ВИТИЗ) „Кръстьо 
Сарафов“ (дн. Национална 
академия за театрално и 
филмово изкуство (НАТФИЗ) 
„Кръстьо Сарафов“) (1969 г.)

Друго доказателство за 
творческата активност на 
Апостол Карамитев са пре-
дадените снимки на плакати 
от филми и постановки, с 
негово участие. Трябва да се 
отбележи, че само на част 
от плакатите има посочени 
дати на събитията. За част 
от снимките на плакати за 
филми, с участието на Ка-
рамитев, годините са опре-
делени съобразно годината 
на излизане на филма на екран. 
Като изключим тези, които 
са без дата, предадените 
снимки на плакати отразяват 
дейността на Апостол Ка-
рамитев в периода 1955 – 1968 
г.

В постъплението са под-
редени в две архивни единици 
и предадените снимки на 
мраморни скулптури, дело 
на италианския скулптор 
Антонио Канова (Б.д.), както 

и неанотирани снимки на 
картини (Б.д.), които с го-
ляма вероятност са заснети 
от самия Карамитев.

Макар и като последна 
архивна единица в първия 
опис, специално място в да-
рението има предадената 
грамофонна плоча от завод 
за грамофонни плочи „Бал-
кантон“ – София „Апостол 
Карамитев – театрален 
портрет”, включваща запи-

си на монолози и сцени с 
участието на артиста и 
последното му интервю през 
окт. 1973 г. по повод 50-го-
дишния му юбилей. (1973 – 1974 
г.).

Към дарението, предадено 
от г-н Цацов има и два броя 
значки с лика на Апостол 
Карамитев, грижливо съхра-
нени от актьора в собстве-
норъчно надписан плик 
„Значки с мене”.

Не по-малко интересни са, 
макар и копия, седемте сним-
ки на Апостол Карамитев 
със съученици по време на 
обучението му и при завърш-
ването в Италианската 
гимназия в Бургас (1938 – 1943), 
описани във втория опис на 
частичното постъпление. 

Благодарение на родолю-
бивия жест на дарителите 
Борис Цацов и Соня Кехли-
барева, можем с радост да 

отбележим, че Бургаската 
архивна съкровищница ще 
скъта едно безспорно ценно 
постъпление документи за 
емблематичния актьор, роден 
в Бургас, които макар и да не 
показват в цялост живота 
и дейността му, са безценен 
ретроспективен поглед към 
личността и творческия 
портрет на Апостол Кара-
митев 100 г. след рождението 
му.
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Снимки и 
картички на 

Апостол 
Карамитев, 
с и без авто-

графи
ФОТО: ДЪРЖАВЕН 

АРХИВ – БУРГАС

Апостол Кара-
митев в роля-
та на Ромео, в 

постановката 
„Ромео и Жули-

ета“, 1954 г. 

Апостол 
Карамитев в 

постановката 
„Службогон-

ци“, Б.д.
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Историческо събитие за 
тенис развитието на Бур-
гас предстои да се случи в 
началото на февруари. 
Морският град ще е дома-
кин на срещи от Светов-
ното отборно първенство 
за Купа „Дейвис“ на 3 и 4 
февруари. България ще 
приеме Босна и Херцегови-
на в Бургас в мач от Све-
товна група I от турнира. 

„Тенисът е спорт, доне-
съл много радост на Бълга-
рия през изминалите годи-
ни. За нас е удоволствие и 
чест да бъдем домакин на 
турнир от такъв висок 
ранг. Благодаря на Българ-
ската федерация по тенис 
за гласуваното доверие. 
Вярвам, че нашите нацио-
нали ще победят и запазят 
мястото си в елита!“, 
коментира кметът Дими-
тър Николов.

При успех над Босна и 
Херцеговина, България ще 
запази мястото си в Све-

товна група I, а при пора-
жение ще изпадне в Светов-
на група II. Националите 
ни влязоха в елитната 
група на турнира с повече 
от сто години история 
през февруари след победа 
над Нова Зеландия с 3:1.

Мачовете ще се играят 
в залата на тенис клуб 
„Авеню“. Към трите по-
крити твърди корта, съ-
оръжението в град Бургас 
предлага в допълнение осем 
клей-корта, фитнес, мага-
зин, зона за отдих, детска 
площадка, паркинг и всички 
необходими условия за 
провеждането на висок клас 
турнири.

Председателят на Ко-
мисията по спорт към 
Общински съвет – Бургас 
Красимир Калудов опреде-
ли като знаково предсто-
ящото домакинство. 

„Самият факт, че нещо 
се случва за пръв път в 
историята на Бургас е 
хубаво. Наистина е знако-
во и това е изключително 

висока отговорност за 
организаторите. Поздрав-
ления за това, че са се на-
гърбили да организират 
такава проява и са получи-
ли одобрение. Това е голямо 
признание за мениджърите 
на тенис клуб „Авеню“. 
Съответно отговорност-
та и пред Община Бургас 

е много голяма, защото ние 
всички трябва да предложим 
като град добри условия на 
гостите, които ще дойдат 
тук, и на журналистите. 
Най-важното е, че Бургас 
ще бъде поставен на още 
една световна карта – та-
зи на тениса. Това са пре-
ките и непреките ползи. 
Винаги е приятно, когато 
нещо се случва за пръв път 
в историята на Бургас. 
Това означава, че отваряме 
нова страница“, заяви пред 
„Черноморски фар“ той.

Според него това исто-
рическо събитие ще е 
вдъхновяващ пример за 
момичетата и момчетата, 
които играят тенис в 
Бургас. 

„Има много талантливи 
деца. В миналия мандат на 
Общински съвет – Бургас 
имахме няколко пъти из-
вънредни гласувания за 
финансова подкрепа на 
тенисисти за техни учас-
тия. Този мандат също, 
дай боже, да имаме такива 
поводи за финансиране. 

Неслучайно в миналия ман-
дат бях предложил Общи-
ната съвместно с Българ-
ската федерация по тенис 
да потърсят начини да 
бъдат изградени общински 
покрити тенис кортове, 
защото интересът е голям“, 
завърши той.

Тенис. Националите ни при мъжете излизат срещу Босна и Херцеговина

Приемаме мачове от Купа „Дейвис“
ИСТОРИЧЕСКО ДОМАКИНСТВО ЗА БУРГАС:

„
За нас е удо-
волствие и 
чест да бъдем 
домакин на 
турнир от 
такъв висок 
ранг

Димитър Николов, 
кмет на община 
Бургас

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

„
Най-важното е, 
че Бургас 
ще бъде поста-
вен на още една 
световна карта 
– тази на 
тениса

Красимир Калудов, 
председател на 
Спортната комисия

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ, 
АРХИВ

Мачовете ще се играят в залата на тенис клуб „Авеню“
ФОТО: TENNIS.BG

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

След края на първия полу-
сезон на шампионата на „А“ 
Областна група Бургас „Неф-
тохимик“ води убедително 
в класирането. Зелените 
доминираха над всички свои 
противници и завършиха 
годината с 10 победи и един 
равен мач. Вторият отбор 
в таблицата – „Камено“, 
изостава с 4 точки. Бургазлии 
допуснаха единственото си 
реми при домакинството 
именно на „Камено“ в първия 
кръг на шампионата, след 
като в хода на срещата бяха 
останали с човек по-малко на 
терена. „Нефтохимик“ е с 
най-добрата защита в пър-
венството с едва 6 допусна-

ти гола и третото най-сил-
но нападение с 33 отбелязани 
попадения.

След като през миналия 
сезон отборът безпроблемно 
спечели промоция в по-гор-
ната дивизия, през настоящ-
ия сезон „Нефтохимик“ за-
пази основната част от 
състава си от млади футбо-
листи, които са израснали в 
школата на клуба. В мачове-
те от „А“ Областна група 
отборът показа развитието 
си и оправда доверието на 
ръководството и старши 
треньора.

Лидер сред голмайсторите 
на отбора през първата по-
ловина на сезона е Михаил 
Мирошник с 8 гола, следван 
от Рамис Исмаилов с 6, Алекс 

Димитров – 5, Алекс Попов, 
Ради Иванов и Светослав 
Славов с по 3 гола и Денис 
Токмак и Кристиян Илчев с 
по едно попадение.

Полусезонът беше успешен 
и за дублиращия отбор на 
„Нефтохимик“, който води 
в класирането в БОГ „Център“ 
с 10 победи и 2 равни мача. 
Детско-юношеската школа 
на клуба също завърши силно 
годината. „Нефтохимик“ е 
лидер сред силната конкурен-
ция в U15 Зонална група 
Пловдив с 12 победи и един 
равен мач. Футболистите 
от U14 са в средата на кла-
сирането на Зонална група 
Пловдив, а юношите младша 
възраст са втори в регионал-
ното първенство.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Във връзка с приемането 
на държавния бюджет на 
Република България за 2024 
г., в частта „Капиталови 
разходи по Инвестиционна 
програма за общински про-
екти“ е одобрен проект на 
Община Поморие за изграж-
дане на спортен обект – 
шпорт хале, многофунк-
ционална спортна зала. 
Изграждането е предвиде-
но да е на сегашното хан-
дбално игрище при „Руски 
паметник”.

С докладна записка до 
Общински съвет – Поморие 
кметът Иван Алексиев 
предлага новият спортен 
обект да носи името на 
основоположника на ханд-
бала в Поморие, а именно 

„Щерион Василев – Щерца-
та“.

„Щерион Василев е един 
от най-добрите треньори 
в страната, класирал мно-
го отбори от подрастващи 
в челните позиции, под-
готвил и много състеза-
телки за представителни-
те отбори. Удостоен със 
званието „Почетен граж-
данин на Поморие“. За ця-
лостен принос в областта 
на хандбала в България, през 
1998 г. Василев е награден 
от БФ Хандбал. За заслуги 
в развитието на хандбала 
е награждаван поотделно 
с медал за особени заслуги 
– I степен в градовете 
Бургас, Велико Търново и 
Хасково. От 1992 г. до 2010 
г. е треньор на националния 
отбор – девойки“, пише в 
мотивите, изложени в 

докладната записка.
„Както всички поморий-

ци го знаем – „Щерцата“ е 
емблематично име за града 
ни и стожер за развитието 
на спорта хандбал. До по-
следния си дъх той работи 
в Общински хандбален клуб 
„Поморие“. През годините 
отборът му е ставал 11 
пъти шампион на страна-
та за подрастващи, 12 
пъти републикански вице-
шампион и 10 пъти призьор 
на ученически игри. Обичан 
от поколения подрастващи 
и спортисти, считам, че 
именуването на новия дом 
на хандбала в Поморие на 
негово име е малък жест на 
благодарност и голям сти-
мул за продължаване на 
хандбалните традиции в 
Поморие“, каза кметът 
Иван Алексиев.

ФУТБОЛ: „Нефтохимик“ 
завърши първия полусезон 

като безапелационен лидер

Кметът Иван Алексиев  
с предложение за име на новата 

спортна зала в Поморие

„Зелените“ 
доминираха 
над всички свои 
противници 
и завършиха 
годината с 10 
победи и един 
равен мач
ФОТО: НЕФТОХИМИК

Кметът Иван 
Алексиев пред-
лага новият 
спортен обект 
да носи името 
на основопо-
ложника на 
хандбала в 
Поморие, а 
именно „Ще-
рион Василев 
– Щерцата“
ФОТО: ОБЩИНА 
ПОМОРИЕ
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КОНКУРС ЗА ДЛЪЖНОСТТА УПРАВИТЕЛ 
НА „МЕДИЦИНСКИ ЦЕНТЪР 1 - ПОМОРИЕ“ ООД

О Б Я В Л Е Н И Е
Обявата тече 30 дни, считано от датата  

на обявяване в сайта на Общински съвет – Поморие 
– 20.12.2023 г.

В изпълнение на Решение № 42/15.12.2023г. от 4-то 
заседание на Общински съвет - Поморие, проведено на 
15.12.2023г. /Протокол № 4/

Общински съвет - Поморие 
I. Обявява провеждането на конкурс за избор на уп-

равител и възлагане управлението на „Медицински 
център 1 - Поморие“ ООД, които да се проведат при 
следните етапи:

1. Проверка на съответствието на представените до-
кументи с предварително обявените изисквания и кри-
териите за подбор; 

2. Оценяване на изготвена и представена от кандида-
тите бизнес програма за развитие на предприятието за 
целия срок на договора за управление; 

3. Провеждане на събеседване с кандидатите. 

II. Определя следните изисквания, на които следва да 
отговарят кандидатите, за допускане до участие в кон-
курса:

1. Да са български граждани или граждани на друга 
държава – членка на Европейския съюз, на друга държа-
ва – страна по Споразумението за Европейското иконо-
мическо пространство, или на Конфедерация Швейцария;

2. Да притежават образователно-квалификационна 
степен „магистър“ по медицина с призната специалност; 

3. Да имат най-малко пет години професионален опит 
в областта на изискуемото висше образование;

4. Да не са поставени под запрещение;
5. Да не са осъждани за умишлено престъпление от 

общ характер;
6. Да не са лишени по съответен ред от правото да 

заемат длъжността Управител на публично предприятие;
7. Да не са обявени в несъстоятелност като еднолич-

ни търговци или неограничено отговорени съдружници в 
търговско дружество, обявено в несъстоятелност, при 
което са останали неудовлетворени кредитори;

8. Да не са били членове на управителен или контро-
лен орган на дружество, съответно кооперация, прекра-
тени поради несъстоятелност през последните две годи-
ни, при което са останали неудовлетворени кредитори;

9. Да не заемат публична длъжност по чл.6, ал.1, т.1-
35, т.38 и 39 от Закона за противодействие на корупци-
ята, да не са членове на политически кабинет и секретар 
на община;

10. Да не извършват търговски сделки от свое или от 
чуждо име;

11. Да не са съдружници в събирателни, в командитни 
дружества и в дружества с ограничена отговорност;

Забраните по т. 10 и т. 11 се прилагат, когато 
се извършва дейност, сходна с дейността на друже-
ството

12. Да не са управители или членове на изпълнителен 
или контролен орган на друго публично предприятие;

13. Да имат добра репутация.
Кандидат се счита с добра репутация, освен ако 

няма доказателства за противното и няма основа-
телно съмнение относно добрата репутация на 
лицето. При оценяване на репутацията на кандида-

та се взема предвид информацията, която е на 
разположение на органа, упражняващ правата на 
държавата, и на комисията за номиниране, за из-
вършване на оценката.

III. Определя следните документи, необходими за 
участие в конкурсите:

1. Заявление за участие в конкурсната процедура, 
адресирано до Общински съвет - Поморие по образец; 

2. Автобиография в европейски формат;
3. Собственоръчно заверени копия на документи за 

придобито образование, квалификация и специалност;
4. Собственоръчно заверени копия на документи, 

удостоверяващи наличието на изискуемия стаж;
5. Медицинско свидетелство за работа и свидетелство 

от психодиспансер, че лицето не се води на отчет;
6. Декларация - съгласие за обработване на личните 

данни при подбор – по образец;
7. Писмена бизнес програма за развитието и дейност-

та на търговското дружество за период от 3 години, из-
готвена в три екземпляра;

8. Други документи, посочени по преценка на Общин-
ски съвет в решението.

IV. За участие в конкурсната процедура се подава 
заявление в деловодството на Община Поморие в срок 
от 30 календарни дни, считано от датата на оповестява-
не на конкурсната процедура на интернет страницата на 
Община Поморие, към което се прилагат два отделни 
плика с документи, както следва:

1. Плик № 1 съдържа документи, удостоверяващи 
съответствието на кандидата с изискванията за участие 
и критериите за подбор, попълнени образци на докумен-
ти и декларации, които са приложение към обявлението 
за конкурса;

2. Плик № 2 съдържа бизнес програмата по чл. 48, т. 
2. от Наредбата № 10 за условията и реда за упражня-
ване на правата на собственост на Община Поморие в 
публични предприятия и търговски дружества с общинско 
участие в капитала и за участието на Общината в граж-
дански дружества, в сдружения с нестопанска цел и 
сключването на договори за съвместна дейност.

Пликовете се поставят в един общ запечатан плик, 
който се надписва с позицията, за която се кандидатства, 
наименованието на публичното предприятие, трите 
имена на кандидата, адрес за кореспонденция, електрон-
на поща и телефон за връзка, а заявлението се завежда 
в специален регистър по реда на подаване на докумен-
тите в деловодството на Община Поморие, като на всеки 
кандидат се предоставя входящ номер.

V. Дата, час и място на провеждане на конкурса:
Конкурсът ще се проведе в зала №2 на Община Помо-

рие на следващия работен ден, след изтичане на срока 
за подаване на документи. Начало 10 часа, като може да 
продължи на следващия работен ден.“

VI. Председателят на комисията за номиниране и 
провеждане на конкурсната процедура предоставя на 
кандидатите за участие в конкурсната процедура след-
ните документи: годишен финансов отчет за предходни-
те две години; информация за предходните тримесечия, 
за които има изготвени междинни финансови отчети; 
справка за дълготрайните материални активи по групи; 
структура на лечебното заведение; длъжностно щатно 
разписание на персонала; обобщена справка за изпъл-

нение на договора с РЗОК за предходната година; утвър-
ден образец на договор за възлагане на управлението 
или за възлагане на контрол.

VII. До участие в конкурсната процедура за избор на 
членове на органи за управление/контрол на публични 
предприятия се допускат лица, които отговарят на изис-
кванията на чл. 20, ал. 1 и ал. 3 и чл. 21, ал. 2 от Закона 
за публичните предприятия и на чл. 16, ал. 3 от Закона 
за лечебните заведения.

В срок до 7 дни след изтичането на срока за подаване 
на заявленията, комисията извършва проверка на доку-
ментите от плик № 1, по реда на тяхното постъпване, за 
съответствие с предварително обявените изисквания и 
критериите за подбор и изготвя списък на допуснатите и 
недопуснати кандидати.

Комисията приключва първия етап от конкурсната 
процедура с протокол, който съдържа обстоятелствата 
по чл. 53, ал. 1 от Наредбата № 10 за условията и реда 
за упражняване на правата на собственост на Община 
Поморие в публични предприятия и търговски дружества 
с общинско участие в капитала и за участието на Общи-
ната в граждански дружества, в сдружения с нестопанска 
цел и сключването на договори за съвместна дейност.

Информация относно допустимостта на кандидатите в 
различните етапи на конкурсната процедура се публику-
ва на интернет страницата на Община Поморие /раздел 
„Обяви и съобщения“.

След подписване на протокола по чл. 53, ал. 2 от 
Наредбата № 10 за условията и реда за упражняване на 
правата на собственост на Община Поморие в публични 
предприятия и търговски дружества с общинско участие 
в капитала и за участието на Общината в граждански 
дружества, в сдружения с нестопанска цел и сключване-
то на договори за съвместна дейност се пристъпва към 
отваряне на плик № 2 на допуснатите кандидати, съдър-
жащ бизнес програмата, като оценяването се извършва 
в 7-дневен срок.

До събеседване се допускат кандидатите, получили 
оценка на представената бизнес-програма не по-ниска 
от мн. добър 4,50.

Оценката на бизнес програмата се формира въз осно-
ва на следните критерии:

1. съответствие с нормативната уредба;
2. съответствие на формулираните цели и задачи с 

вида на публичното предприятие и с предмета на дейност;
3. съответствие на разработения проект с обективно-

то състояние на публичното предприятие;
4. логическа структура на разработката.
Комисията приключва втория етап от конкурсната 

процедура със съставяне на протокол за допуснатите и 
недопуснати кандидати до третия етап, подписан от 
председателя и членовете на комисията.

В третия етап на конкурсната процедура-събеседване, 
комисията предварително формулира еднакви на брой и 
съдържание въпроси за всички кандидати по темите за 
събеседване, определени в решението на Общински съвет 
- Поморие за конкурса. Оценката от проведеното събе-
седване се формира въз основа на следните критерии:

1. степен на познаване на нормативната уредба;
2. способност да се планират и взимат управленски 

решения;
3. административни умения, професионални и делови 

качества;
4. комуникативни способности и организационни 

способности;

5. способност за обективна преценка и представяне 
на адекватно разрешение на конкретен проблем.

Оценките, поставени от всеки един член на комисията 
се формират по шестобалната система, като най-висо-
ката оценка е отличен 6 при точност на оценката 0,25. 
Крайните оценки на комисията се формират като сред-
ноаритметично от оценките, поставени от всеки член на 
комисията на концепцията и проведеното събеседване, 
за всеки от критериите по чл. 53, ал. 6 и ал. 8 от Наред-
бата № 10 за условията и реда за упражняване на пра-
вата на собственост на Община Поморие в публични 
предприятия и търговски дружества с общинско участие 
в капитала и за участието на Общината в граждански 
дружества, в сдружения с нестопанска цел и сключване-
то на договори за съвместна дейност.

В 3-дневен срок след провеждането на събеседването 
с всички допуснати кандидати, комисията за номиниране 
извършва крайно класиране на кандидатите, което се 
публикува на интернет страницата на Община Поморие, 
/раздел „Обяви и съобщения“/. Класират се кандидатите, 
получили средноаритметична оценка от концепцията и 
от проведеното събеседване не по-ниска от мн. добър 4, 
50. За резултатите от проведената конкурсна процедура, 
комисията изготвя окончателен протокол, като определя 
кандидата, класиран на първо място и класирането по 
ред на следващите участници. Окончателният протокол 
в срок до 10 дни от провеждане на последното заседание 
на комисията се входира в деловодството на Общински 
съвет - Поморие за утвърждаване.

В 3-дневен срок от влизане в сила на решението за 
утвърждаване на предложеното класиране, комисията 
обявява окончателното класиране на интернет страни-
цата на Община Поморие /раздел „Обяви и съобщения“/.

Общински съвет - Поморие може да не утвърди про-
токола с предложеното класиране, като в решението 
посочва мотивите за това.

Участниците в конкурсната процедура могат да подават 
писмени възражения до Общински съвет - Поморие, чрез 
председателя на комисията по номиниране - в седемд-
невен срок, считано от датата на публикуваното от ко-
мисията крайно класиране на интернет страницата на 
Община Поморие. Когато възражението е основателно, 
Общински съвет - Поморие отменя предложеното класи-
ране и възлага на комисията по номиниране да проведе 
отново конкурсната процедура от момента на установе-
ното нарушение или взема решение за обявяване на нов 
конкурс.

В случай че утвърденият кандидат не отстрани несъот-
ветствие с изискванията на чл. 20, ал. 1 и ал. 3, чл. 21, 
ал. 2 от Закона за публичните предприятия и Закона за 
лечебните заведения преди сключване на договора за 
възлагане на управлението, се обявява нова конкурсна 
процедура.

В случаите, когато всички кандидати са получили обща 
оценка по-ниска от мн. добър 4, 50 или няма подадени 
заявления, Общински съвет - Поморие прекратява про-
цедурата и обявява нова конкурсна процедура.

(ЗАЯВЛЕНИЯТА ЗА УЧАСТИЕ В КОНКУРСА ЗАЕДНО 
С НЕОБХОДИМИТЕ ДОКУМЕНТИ СЕ ПОДАВАТ НА ГИШЕ 
№ 1 В „ЦЕНТЪР ЗА АДМИНИСТРАТИВНО ОБСЛУЖВАНЕ“, 
КЪМ ОБЩИНА ПОМОРИЕ, УЛ.“СОЛНА“ № 5, ГР.ПОМО-
РИЕ)

АДАМ АДАМОВ /п/ 
Председател на Общински съвет - Поморие

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – НЕСЕБЪР
ОБЯВЛЕНИЕ

В изпълнение на Решение № 21 по т.4 от 
дневния ред на заседанието на Общински съвет 
– Несебър, проведено на 19.12.2023 г., отра-
зено в Протокол № 3, Общински съвет – Несе-
бър открива процедура за определяне на съдеб-
ни заседатели с мандат 2024 г. – 2027 г. за 
Районен съд – Несебър при следните правила 
за нейното провеждане:

1. Да е дееспособен български гражданин, 
който:

– е на възраст от 21 до 68 години;
– има настоящ адрес в община, която попа-

да в рамките на съдебния район на съда, за 
който кандидатства;

– има завършено най-малко средно образо-
вание;

– не е осъждан за умишлено престъпление, 
независимо от реабилитацията;

– не страда от психически заболявания.
Съдебен заседател не може да бъде лице, 

което:
– е съдебен заседател в друг съд;
– е общински съветник от съдебния район, 

за който е избран;
– участва в ръководството на политическа 

партия, коалиция или организация с политиче-
ски цели.

– работи в съд, прокуратура, следствени 
органи, Министерството на вътрешните работи 
или в други органи от системата за национална 
сигурност, намиращи се в съдебния район, за 
който е избран.

2. Утвърдените с решението образци на 
документи, както следва:

2.1. заявление за кандидатстване за съдебен 
заседател по образец, съгл. чл.7а, ал.1 от На-
редба 7 от 28.10.2017 г. за съдебните заседа-
тели (приложение №1)

2.2. писмено съгласие по чл.68, ал.3, т.7 от 
ЗСВ (приложение №2)

2.2. декларация за липса на обстоятелства 
по чл.67, ал.3 от ЗСВ (приложение №3)

2.3. Данни за лицата по чл.68, ал.3, т.5 от 
ЗСВ (Приложение № 4 )

Приложенията и документите могат да се 
изтеглят от интернет страницата на Община 
Несебър и Общински съвет – Несебър, подраздел 
Съобщения, в Обявлението за откриване на 
процедурата за съдебни заседатели.

3. В срок до 10.07.2023 г. /включително/, 
кандидатите за съдебни заседатели в Районен 

съд – Несебър, подават в деловодството на 
Общински съвет – Несебър в сградата на Общи-
на Несебър, ул.„Еделвайс“ № 10, всеки работен 
ден от 8:30 ч. до 17:00 часа, документите по т.2. 
от настоящото решение, към което прилагат 
следните документи:

3.1. подробна автобиография, подписана от 
кандидата;

3.2. нотариално заверено копие от диплома 
за завършено образование;

3.3 медицинско удостоверение, че лицето не 
страда от психическо заболяване;

3.4. данни за контакт на две лица, към които 
общинските съвети да се обръщат за препоръ-
ки;

3.5. мотивационно писмо;
3.6. писмено съгласие;
3.7. декларация за липса на обстоятелства-

та по чл. 67, ал. 3;
3.8. документ за извършена проверка по 

реда на Закона за достъп и разкриване на доку-
ментите и за обявяване на принадлежност на 
български граждани към Държавна сигурност и 
разузнавателните служби на Българската народ-
на армия, ако са родени преди 16 юли 1973 г.

3.9. декларация за съответствие с изисква-
нето на чл. 69, ал. 2 от ЗСВ.

ОБЯВЛЕНИЕ 
ЗА ИЗБОР НА СЪДЕБНИ ЗАСЕДАТЕЛИ

В изпълнение на решение по т. 22 от дневния ред 
на заседанието на Общински съвет – Бургас, про-
ведено на 19.12.2023 г., отразено в Протокол № 5:

Общински съвет – Бургас открива допълнителна 
процедура за определяне на съдебни заседатели с 
мандат 2023г. – 2027г. за Окръжен съд – Бургас – 64 
броя, при следните правила за нейното провеждане: 

1. Кандидати за съдебни заседатели могат да 
бъдат дееспособни български граждани, които от-
говарят на следните условия: 

1.1. възраст от 21 до 68 години; 
1.2. имат настоящ адрес в община Бургас, която 

попада в рамките на съдебния район на Окръжен 
съд - Бургас;

1.3. имат завършено най-малко средно образо-
вание; 

1.4. не са осъждани за умишлено престъпление, 
независимо от реабилитацията; 

1.5. да не страдат от психически заболявалия; 
1.6. да не са съдебни заседатели в друг съд; 
1.7. да не са общински съветници от съдебния 

район на Окръжен съд – Бургас; 
1.8. да не участват в ръководството на полити-

ческа партия, коалиция или организация с полити-
чески цели; 

1.9.да не работят в съд, прокуратура, следствени 
органи, Министерството на вътрешните работи или 
в други органи от системата за национална сигурност, 
намиращи се в съдебния район на Окръжен съд - 
Бургас; 

1.10.да не са избирани за съдебни заседатели 
повече от два последователни мандата към същия 
съд. 

2. Утвърдените с решението образци на докумен-
ти, както следва: 

2.1. заявление за кандидатстване за съдебен 
заседател (Приложение №1);

2.2. декларация за липса на обстоятелства по 
чл.67, ал.3 от ЗСВ, (Приложение № 2); 

2.3. декларация за съответствие с изискването 
на чл.69, ал.2 от ЗСВ, (Приложение № 3);

2.4. писмено съгласие по чл.68, ал.3, т.7 от ЗСВ 
(Приложение № 4);

2.5. данни за лицата по чл.68, ал.3, т.5 от ЗСВ 
(Приложение № 5).

Приложенията и документите могат да се 
изтеглят по-надолу в текста на Обявлението 
за откриване на допълнителна процедура за 
съдебни заседатели. 

3. В срок до 31.01.2024г. (включително), канди-
датите за съдебни заседатели в Окръжен съд – Бур-
гас подават в деловодството на Общински съвет – 
Бургас, в сградата на Община Бургас, ул. 
Александровска № 26, всеки работен ден от 8:30 
до 17:15 часа, Заявление за кандидатстване за 

съдебен заседател (Приложение № 1),  ведно със 
следните документи: 

3.1. подробна автобиография, подписана от 
кандидата; 

3.2. нотариално заверено копие от диплома за 
завършено образование;

3.3 медицинско удостоверение, че лицето не 
страда от психическо заболяване; 

3.4. данни за контакт на две лица, към които 
общинските съвети да се обръщат за препоръки 
(Приложение № 5); 

3.5. мотивационно писмо; 
3.6. писмено съгласие (Приложение № 4); 
3.7. декларация за липса на обстоятелствата по 

чл. 67, ал. 3 (Приложение № 2); 
3.8. документ за извършена проверка по реда на 

Закона за достъп и разкриване на документите и за 
обявяване на принадлежност на български гражда-
ни към Държавна сигурност и разузнавателните 
служби на Българската народна армия, ако са ро-
дени преди 16 юли 1973 г.

3.9. декларация за съответствие с изискването 
на чл. 69, ал. 2 от ЗСВ (Приложение № 3).

МИХАИЛ ДИМИТРОВ ХАДЖИЯНЕВ
Председател на Общински съвет - Бургас

ОБЯВА

С Решение №Ц-29 от 22.12.2023 г., КЕВР утвърждава, считано 
от 01.01.2024 г. цени без ДДС на водоснабдителните и канализа-
ционните, услуги, предоставяни от „Водоснабдяване и канализация“ 
ЕАД Бургас,  както следва:

Цени на ВиК услуги лв./куб.м. 
без ДДС

Доставяне вода на потребителите 2.346

Отвеждане на отпадъчни води 0.709

Пречистване на отпадъчни води

Битови и приравнените към тях потребители 1.112

Промишлени и други стопански потребители

степен на замърсяване 1 1.663

степен на замърсяване 2 1.800

степен на замърсяване 3 2.319

Доставяне на вода на друг ВиК оператор 0.050
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Йордановден идва 
в Бургас с редица 
запомнящи се събития 
Ритуал. Смелчаците отново ще премерят сили в морето за кръста 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Събитията в Бургас, 
организирани от Община-
та и нейни партньори, 
посветени на Йордановден 
и рождението на поета-
революционер Христо 
Ботев, ще започнат на 5 
януари (петък), от 18:00 
часа, в Бургаска художест-
вена галерия „Петко Зад-
горски“. Там можете да 
чуете и видите музикално-
поетичния спектакъл „Жив 
е той…“, дело на режисьо-
ра Христо Симеонов.

Традиционно желаещите 
да премерят сили в риту-
ала по спасяването на 
Светия кръст са десетки. 
Той символизира кръщение-
то на Исус Христос във 
водите на река Йордан от 
Йоан Кръстител.

Желаещите да вземат 
участие в надпреварата 

трябва да имат навършени 
16 години. Записването ще 
се извършва в самия ден, 6 
януари, от 10:00 до 11:15 
часа на Моста, само срещу 
представяне на лична кар-
та, документ за актуален 

медицински преглед (меди-
цинско) и подписване на 
декларация, с която се 
поема отговорност за 
здравословното състояние.

Честванията за Йорда-
новден ще започнат още в 
08:30 часа в петък, когато 
Негово Преосвещенство 
Агатополски епископ Иеро-
тей – викарий на Негово 
Високопреосвещенство 
Сливенски митрополит 
Иоаникий, и бургаското 
духовенство, ще отслужат 
празнична Света литургия 
в храм „Св. св. Кирил и 
Методий“.

На 6 януари, пак по ста-
родавна традиция, се осве-
щават военните части и 
бойните знамена на българ-
ската армия. Смята се, че 
този ритуал бележи нача-
лото си през 917 г., когато 
преди битката при Ахелой 
е извършен първият водос-
вет. След известно прекъс-
ване, той е подновен през 
1879 г. и се извършва до днес.

Благославянето на бой-
ните знамена на Военен 
гарнизон – Бургас и моле-
бенът за здраве ще бъдат 
отслужени от Негово 
преосвещенство Агато-
полски епископ Иеротей и 
ще започнат в 11:00 часа на 
пл. „Св. св. Кирил и Мето-
дий“.

Ритуалът за хвърлянето 
на Светия кръст в морето 
ще бъде с начало в 12:00 
часа.

На 6 януари се навършват 
и 176 години от рождение-
то на поета-революционер 
Христо Ботев. Той ще 
бъде почетен с цветя и 
венци в 12:30 часа пред 
паметника му в Приморски 
парк.

От 13:00 часа в салона на 
Дружество на бургаските 
художници ще бъде откри-
та юбилейната 25-а излож-
ба „Богоявление“ на три-
мата именици Йордан 
Маринов, Йордан Петров 
и Йордан Ангелов.

ДОНА МИТЕВА

Компания млади хора от 
Централна България – Зла-
тица и Пирдоп, си подари-
ха незабравимо приключение 
– посрещане на новата 2024 
година на остров Св. Ана-
стасия. Това разказа губер-
наторът на острова Павлин 
Димитров.

„Една част от тези 
млади хора ни посетиха през 
септември и много им ха-
реса. Събраха компания от 
шест души и направиха 
заявка за нощувки и посрещ-
наха новата година на ос-
трова. Те дойдоха на 30 
декември и останаха до 2 
януари. Компания им прави, 
естествено, легендарното 
и познато на всички посе-

тили на Св. Анастасия 
куче, с името на острова“, 
разказа Димитров. 

Екипът домакин се е 
погрижил за удобството 
на компанията, предоста-
вяйки им добри условия за 
незабравимото приключение.

Освен „островитяните“, 
посрещнали новата година, 
наслаждавайки се на усамо-
тението и красивата 
гледка към Бургас, още над 
200 души са се възползвали 
от хубавото време и кур-
совете на кораба „Бургус“ 
и са посетили острова. 

„Екипът ни работи на 
26, 27, 28, 30 и 31 декември, 
благодарение на хубавото 
време. Гостите на острова 
бяха доволни“, обобщи 
Димитров.

ПРОГРАМА

5 януари (петък)
18:00 часа
Бургаска художествена галерия „Петко 
Задгорски“
Музикално-поетичен спектакъл „Жив е той 
…“
 

6 януари (събота)
8:30 часа
храм „Св. св. Кирил и Методий“
Празнична Света Литургия по повод 
Йордановден (Богоявление)
 
11:00 часа 
площад „Св. св. Кирил и Методий“
Освещаване на бойните знамена и водосвет 
за здраве на българското войнство от 
гарнизон Бургас

11:30 часа
площад „Св. св. Кирил и Методий“
– ул. „Александровска“ – ул. „Алеко Богориди“ 
– Моста
Литийно шествие за спасяване на Светия 
кръст
 
12:00 часа 
Приморски парк – Моста
Спасяване на Светия кръст
 
12:30 часа 
Паметник на Христо Ботев в Приморски парк
Тържествен ритуал за полагане на венци и 
цветя по повод 176 години от рождението на 
Христо Ботев
 
13:00 часа
Ул. „Александровска“ № 22
Дружество на бургаските художници
Изложба „Богоявление“
Йордан Маринов, Йордан Петров и Йордан 
Ангелов

Шестима в компанията 
на кучето Анастасия 
посрещнаха Нова година 
на острова

Кучето Ана-
стасия е неиз-

менна част от 
атракциите 

на острова

Остров Св. 
Анастасия 
е привле-
кателно 
място и през 
зимата
ФОТО: ДОНА 
МИТЕВА

ЙОРДАНОВДЕН (БОГОЯВЛЕНИЕ) В БУРГАС
и 176 години от рождението на Христо Ботев

Тримата 
Йордановци 
ще канди-
датстват за 
рекордите на 
Гинес

Времето в 
събота се 

очертава да е 
топло и това 

сигурно ще ам-
бицира мнозина 
да се впуснат в 
морските води 

ФОТО: АРХИВ ЧФ
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